
Protokół Nr LVIII/1/2009 

z LVIII sesji Rady Miasta Rzeszowa odbytej w dniu 7 lipca 2009 r. w sali posiedzeń 

Ratusza, ul. Rynek 1. 

 

 Na ustawowy stan 34 radnych w LVIII sesji Rady Miasta Rzeszowa, według listy 

obecności, uczestniczyło 32 radnych, co stanowi wymagane quorum do prawomocności obrad 

/lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu/. 

 

Pan Konrad Fijołek - Przewodniczący Rady Miasta - dokonał otwarcia LVIII sesji Rady 

Miasta i prowadził obrady. Powitał: 

- Radnych Miasta Rzeszowa, 

- Posła na sejm RP Pana Tomasza Kamińskiego, 

- Prezydenta Miasta Rzeszowa Pana Tadeusza Ferenca, 

- Zastępcę Prezydenta Miasta Pana Stanisława Sienko, 

- Zastępcę Prezydenta Miasta Pana Marka Ustrobińskiego, 

- Zastępcę Prezydenta Miasta Pana Henryka Wolickiego 

/lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu/, 

Przedstawicieli Rad Osiedlowych /lista obecności stanowi załącznik nr 3 do protokołu/, 

Dyrektorów Wydziałów Urzędu Miasta, kierowników jednostek organizacyjnych Miasta oraz 

jednostek współdziałających z miastem, a także przybyłych zaproszonych gości                       

i mieszkańców /lista obecności stanowi załącznik nr 4 do protokołu/.  

Następnie Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa przedstawił proponowany porządek obrad 

LVIII sesji: 

1. Uchwała w sprawie zaciągania zobowiązań w zakresie podejmowania inwestycji        
o wartości przekraczającej granicę ustaloną w budżecie miasta Rzeszowa na 2009 r. 
/druk: LVIII/16/2009/. 

 
2. Uchwała w sprawie zaciągania zobowiązań o wartości przekraczającej granicę 

ustaloną w budżecie miasta Rzeszowa na 2009 r. na realizację projektów w ramach 
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007 – 2013 /druk: LVIII/17/2009/. 

 
3. Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miasta Rzeszowa w sprawie emisji obligacji 

/druk: LVIII/18/2009/. 
 

4. Uchwała w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2009 r. /druk: 
LVIII/15/2009/. 

 
5. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości /druk: 

LVIII/2/2009/.  



 
6. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu i odstąpienie od 

przetargowego trybu zawarcia umowy /druk: LVIII/3/2009/. 
 

7. Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej przy Al. Powstańców 
Warszawy w Rzeszowie /druk: LVIII/4/2009/. 

 
8. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości /druk: 

LVIII/5/2009/.  
 

9. Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej w Rzeszowie przy ul. 
Jana III Sobieskiego /druk: LVIII/6/2009/.  

 
10. Uchwała w sprawie utworzenia Zarządu Transportu Miejskiego w Rzeszowie /druk: 

LVIII/7/2009/.  
 

11. Uchwała w sprawie zmian w Statucie Związku Komunalnego „Wisłok” /druk: 
LVIII/9/2009/. 

 
12. Uchwała w sprawie przystąpienia do realizacji projektów w ramach Programu 

Operacyjnego Kapitał Ludzki /druk: LVIII/1/2009/. 
 

13. Uchwała w sprawie przystąpienia do realizacji projektu w ramach Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki /druk: LVIII/8/2009/. 

 
14. Uchwała w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla przedszkoli, szkół            

i placówek oświatowych prowadzonych na terenie Gminy Miasto Rzeszów przez 
podmioty niezaliczane do sektora finansów publicznych /druk: LVIII/19/2009/. 

 
15. Uchwała w sprawie utworzenia Przedszkola Publicznego Nr 24 w Rzeszowie /druk: 

LVIII/20/2009/. 
 

16. Uchwała w sprawie przekształcenia V Liceum Ogólnokształcącego im.                       
K. K. Baczyńskiego w Rzeszowie /druk: LVIII/21/209/. 

 
17. Uchwała w sprawie likwidacji Liceum Profilowanego Nr XI w Rzeszowie /druk: 

LVIII/22/2009/. 
 

18. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia oceny aktualności Studium 
Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego i Miejscowych Planów 
Zagospodarowania Przestrzennego Miasta Rzeszowa /druk: LVIII/10/2009/.  

 
19. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia Miejscowego Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego Nr 185/12/2009 na osiedlu Przybyszówka             
w Rzeszowie /druk: LVIII/11/2009/.  

 
20. Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany Nr 103/1/2005 – część 1, Miejscowego Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego Nr 14/1/98 w rejonie ulic: Strzyżowskiej, 
Ustrzyckiej, Dukielskiej i Krośnieńskiej w Rzeszowie /druk: LVIII/12/2009/.  

 



21. Uchwała w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu Zagospodarowania 
Przestrzennego Nr 155/10/2007 w rejonie ulic Dymnickiego i Słowackiego                 
w Rzeszowie /druk: LVIII/13/2009/.  

 
22. Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany Nr 162/1/2008, uchwalonego w części 

oznaczonej na rysunku planu konturem od 1 do 35, Miejscowego Planu 
Zagospodarowania Przestrzennego Nr 32/14/2000 „Wzgórza Staroniwskie” przy al. 
W. Witosa w Rzeszowie /druk: LVIII/14/2009/.  

 
23. Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Rzeszowa. 

 
24. Zapytania i interpelacje. 

 
25. Wolne wnioski, oświadczenia i informacje. 

 
/proponowany porządek obrad stanowi załącznik nr 5 do protokołu/. 

Poinformował, że wpłynęły następujące wnioski dotyczące zmiany proponowanego porządku 

obrad: 

 Wniosek Prezydenta Miasta o wprowadzenie do porządku obrad – w pkt 1a – projektu 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej dla powiatu 

Ropczycko – Sędziszowskiego. 

 

 Wniosek Prezydenta Miasta o wprowadzenie do porządku obrad – w pkt 4a – projektu 

uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2009 r. 

 

 Wniosek Prezydenta Miasta o wprowadzenie do porządku obrad – w pkt 9a – projektu 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa wieczystego użytkowania 

nieruchomości gruntowej zlokalizowanej w Rzeszowie przy ul. Trembeckiego 3. 

 

 Wniosek Prezydenta Miasta o wprowadzenie do porządku obrad – w pkt 10a – 

projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie utworzenia Miejskiego Zarządu Dróg       

i Zieleni. 

 

 Wniosek Radnych Miasta Rzeszowa Panów: Jacka Kiczka, Waldemara Szumnego, 

Roberta Kultysa, Jerzego Jęczmienionki, Jacka Adamowicza o wprowadzenie do porządku 

obrad – w pkt 17a – projektu uchwały w sprawie zobowiązania Prezydenta Miasta Rzeszowa 

do wprowadzenia zapisów dotyczących zakazu lokalizacji stacji bazowych telefonii 

komórkowych oraz urządzeń radiolinii do nowouchwalanych projektów miejscowych planów 



zagospodarowania przestrzennego w Rzeszowie dla terenów mieszkaniowych jedno                 

i wielorodzinnych.              

 

 Wniosek Prezydenta Miasta o wprowadzenie do porządku obrad – w pkt 22a – 

projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu do Porozumienia                 

o współpracy w zakresie przygotowania projektu „Podkarpacki System Informacji Medycznej 

„PSIM”. 

 

 Wniosek Prezydenta Miasta o wprowadzenie do porządku obrad – w pkt 22b –  

projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na użycie herbu miasta Rzeszowa. 

 

 Wniosek Radnego Miasta Rzeszowa Pana Andrzeja Deca o wprowadzenie do 

porządku obrad – w pkt 22c – informacji o realizacji Uchwały Rady Miasta Nr L/822/2009     

z dnia 24 lutego 2009 r. w sprawie przejęcia Hali Sportowej „Walter”. 

 

 Wniosek Prezydenta Miasta o zdjęcie z porządku obrad pkt 6 – projekt uchwały          

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu i odstąpienie od przetargowego trybu 

zawarcie umowy. 

 

Odbyło się głosowanie wniosków dotyczących zmiany porządku obrad sesji. 

 Wniosek Prezydenta Miasta o wprowadzenie do porządku obrad – w pkt 1a – projektu 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej dla powiatu 

Ropczycko – Sędziszowskiego został przyjęty jednomyślnie (31 głosami „za”). 

 

 Wniosek Prezydenta Miasta o wprowadzenie do porządku obrad – w pkt 4a – projektu 

uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2009 r. został przyjęty jednomyślnie 

(31 głosami „za”). 

 

 Wniosek Prezydenta Miasta o wprowadzenie do porządku obrad – w pkt 9a – projektu 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa wieczystego użytkowania 

nieruchomości gruntowej zlokalizowanej w Rzeszowie przy ul. Trembeckiego 3 został 

przyjęty 29 głosami „za”, przy 1 głosie przeciwnym i 2 głosach wstrzymujących. 

 



 Wniosek Prezydenta Miasta o wprowadzenie do porządku obrad – w pkt 10a – 

projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie utworzenia Miejskiego Zarządu Dróg       

i Zieleni został przyjęty jednomyślnie (31 głosami „za”). 

 

 Wniosek Radnych Miasta Rzeszowa Panów: Jacka Kiczka, Waldemara Szumnego, 

Roberta Kultysa, Jerzego Jęczmienionki, Jacka Adamowicza o wprowadzenie do porządku 

obrad – w pkt 17a – projektu uchwały w sprawie zobowiązania Prezydenta Miasta Rzeszowa 

do wprowadzenia zapisów dotyczących zakazu lokalizacji stacji bazowych telefonii 

komórkowych oraz urządzeń radiolinii do nowouchwalanych projektów miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego w Rzeszowie dla terenów mieszkaniowych jedno                 

i wielorodzinnych nie uzyskał wymaganej liczby głosów. Wynik głosowania: „za” – 15 

głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymujących – 16 głosów.            

 

 Wniosek Prezydenta Miasta o wprowadzenie do porządku obrad – w pkt 22a – 

projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu do Porozumienia                 

o współpracy w zakresie przygotowania projektu „Podkarpacki System Informacji Medycznej 

„PSIM” został przyjęty jednomyślnie (31 głosami „za”). 

 

 Wniosek Prezydenta Miasta o wprowadzenie do porządku obrad – w pkt 22b –  

projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na użycie herbu miasta Rzeszowa został 

przyjęty jednomyślnie (31 głosami „za”). 

 

 Wniosek Radnego Miasta Rzeszowa Pana Andrzeja Deca o wprowadzenie do 

porządku obrad – w pkt 22c – informacji o realizacji Uchwały Rady Miasta Nr L/822/2009     

z dnia 24 lutego 2009 r. w sprawie przejęcia Hali Sportowej „Walter” został przyjęty            

18 głosami „za”, bez głosów przeciwnych, przy 11 głosach wstrzymujących. 

 

 Wniosek Prezydenta Miasta o zdjęcie z porządku obrad pkt 6 – projekt uchwały          

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu i odstąpienie od przetargowego trybu 

zawarcie umowy został przyjęty 29 głosami „za”, bez głosów przeciwnych, przy 1 głosie 

wstrzymującym. 

 

 

 



Porządek obrad LVIII sesji Rady Miasta Rzeszowa: 

1. Uchwała w sprawie zaciągania zobowiązań w zakresie podejmowania inwestycji        
o wartości przekraczającej granicę ustaloną w budżecie miasta Rzeszowa na 2009 r. 
/druk: LVIII/16/2009/. 

 
2.      Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej dla powiatu 

Ropczycko – Sędziszowskiego. 
 

3. Uchwała w sprawie zaciągania zobowiązań o wartości przekraczającej granicę 
ustaloną w budżecie miasta Rzeszowa na 2009 r. na realizację projektów w ramach 
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007 – 2013 /druk: LVIII/17/2009/. 

 
4. Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miasta Rzeszowa w sprawie emisji obligacji 

/druk: LVIII/18/2009/. 
 

5. Uchwała w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2009 r. /druk: 
LVIII/15/2009/. 

 
6. Uchwała w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2009 r. 

 
7. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości /druk: 

LVIII/2/2009/.  
 

8. Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej przy Al. Powstańców 
Warszawy w Rzeszowie /druk: LVIII/4/2009/. 

 
9. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości /druk: 

LVIII/5/2009/.  
 

10. Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej w Rzeszowie przy ul. 
Jana III Sobieskiego /druk: LVIII/6/2009/.  

 
11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż wieczystego użytkowania 

nieruchomości gruntowej zlokalizowanej w Rzeszowie przy ul. Trembeckiego 3. 
 

12. Uchwała w sprawie utworzenia Zarządu Transportu Miejskiego w Rzeszowie /druk: 
LVIII/7/2009/.  

 
13. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia Miejskiego Zarządu Dróg             

i Zieleni. 
 

14. Uchwała w sprawie zmian w Statucie Związku Komunalnego „Wisłok” /druk: 
LVIII/9/2009/. 

 
15. Uchwała w sprawie przystąpienia do realizacji projektów w ramach Programu 

Operacyjnego Kapitał Ludzki /druk: LVIII/1/2009/. 
 

16. Uchwała w sprawie przystąpienia do realizacji projektu w ramach Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki /druk: LVIII/8/2009/. 

 



17. Uchwała w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla przedszkoli, szkół            
i placówek oświatowych prowadzonych na terenie Gminy Miasto Rzeszów przez 
podmioty niezaliczane do sektora finansów publicznych /druk: LVIII/19/2009/. 

 
18. Uchwała w sprawie utworzenia Przedszkola Publicznego Nr 24 w Rzeszowie /druk: 

LVIII/20/2009/. 
 

19. Uchwała w sprawie przekształcenia V Liceum Ogólnokształcącego im.                       
K. K. Baczyńskiego w Rzeszowie /druk: LVIII/21/209/. 

 
20. Uchwała w sprawie likwidacji Liceum Profilowanego Nr XI w Rzeszowie /druk: 

LVIII/22/2009/. 
 

21. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia oceny aktualności Studium 
Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego i Miejscowych Planów 
Zagospodarowania Przestrzennego Miasta Rzeszowa /druk: LVIII/10/2009/.  

 
22. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia Miejscowego Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego Nr 185/12/2009 na osiedlu Przybyszówka             
w Rzeszowie /druk: LVIII/11/2009/.  

 
23. Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany Nr 103/1/2005 – część 1, Miejscowego Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego Nr 14/1/98 w rejonie ulic: Strzyżowskiej, 
Ustrzyckiej, Dukielskiej i Krośnieńskiej w Rzeszowie /druk: LVIII/12/2009/.  

 
24. Uchwała w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu Zagospodarowania 

Przestrzennego Nr 155/10/2007 w rejonie ulic Dymnickiego i Słowackiego                 
w Rzeszowie /druk: LVIII/13/2009/.  

 
25. Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany Nr 162/1/2008, uchwalonego w części 

oznaczonej na rysunku planu konturem od 1 do 35, Miejscowego Planu 
Zagospodarowania Przestrzennego Nr 32/14/2000 „Wzgórza Staroniwskie” przy al. 
W. Witosa w Rzeszowie /druk: LVIII/14/2009/.  

 
26. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu do Porozumienia                  

o współpracy w zakresie przygotowania projektu „Podkarpacki System Informacji 
Medycznej „PSIM” 

 
27. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na użycie herbu miasta Rzeszowa. 

 
28. Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Rzeszowa. 

 
29. Zapytania i interpelacje. 

 
30. Wolne wnioski, oświadczenia i informacje. 

 

Ad. 1. 

Pani Janina Wilk - Dyrektor Wydziału Budżetowego - z upoważnienia Prezydenta Miasta 

przedstawiła projekt uchwały w sprawie  zaciągania zobowiązań w zakresie podejmowania 



inwestycji  o wartości przekraczającej granicę ustaloną w budżecie miasta Rzeszowa na    

2009 r. w wersji przedłożonej Radnym w ramach autopoprawki. Następnie przedstawiła 

uzasadnienie do przedłożonego projektu uchwały /projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, 

stanowi załącznik nr 5a do protokołu/. 

 

Pan Konrad Fijołek - Przewodniczący Rady Miasta - poinformował, że omawiany projekt 

uchwały pozytywnie zaopiniowały: 

- Komisja Ekonomiczno – Budżetowa, 

- Komisja Gospodarki Komunalnej i Inwestycji, 

- Komisja Edukacji. 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

 Uchwała w sprawie  zaciągania zobowiązań w zakresie podejmowania inwestycji         

o wartości przekraczającej granicę ustaloną w budżecie miasta Rzeszowa na 2009 r.             

/w zaproponowanej wersji/ została przyjęta jednomyślnie (29 głosami „za”). 

 

Ad. 2. 

Pani Janina Wilk - Dyrektor Wydziału Budżetowego - z upoważnienia Prezydenta Miasta 

przedstawiła projekt uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej 

dla powiatu Ropczycko – Sędziszowskiego. Następnie przedstawiła uzasadnienie do 

przedłożonego projektu uchwały /projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, stanowi załącznik 

nr 6 do protokołu/. 

 

Pan Konrad Fijołek - Przewodniczący Rady Miasta - poinformował, że Komisja 

Ekonomiczno – Budżetowa oraz Komisja Gospodarki Komunalnej i Inwestycji jednomyślnie 

pozytywnie zaopiniowały omawiany projekt uchwały.  

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

 Uchwała w sprawie  wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej dla 

powiatu Ropczycko – Sędziszowskiego /w zaproponowanej wersji/ została przyjęta 

jednomyślnie (30 głosami „za”).  

 



Ad. 3. 

Pani Stanisława Bęben - Dyrektor Wydziału Pozyskiwania Funduszy - z upoważnienia 

Prezydenta Miasta przedstawiła projekt uchwały w sprawie zaciągania zobowiązań                 

o wartości przekraczającej granicę ustaloną w budżecie miasta Rzeszowa na 2009 r. na 

realizację projektów w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007 – 2013. 

Następnie przedstawiła uzasadnienie do przedłożonego projektu uchwały /projekt uchwały, 

wraz z uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr LVIII/17/2009 stanowi załącznik nr 7 do 

protokołu/. 

 

Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta - poinformował, że Komisja 

Ekonomiczno - Budżetowa jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt 

uchwały.  

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

 Uchwała w sprawie zaciągania zobowiązań o wartości przekraczającej granicę 

ustaloną w budżecie miasta Rzeszowa na 2009 r. na realizację projektów w ramach 

Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007 – 2013 /w zaproponowanej wersji/ została 

przyjęta jednomyślnie (29 głosami „za”). 

 

Ad. 4. 

Pani Janina Wilk - Dyrektor Wydziału Budżetowego - z upoważnienia Prezydenta Miasta 

przedstawiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miasta Rzeszowa w sprawie emisji 

obligacji. Następnie przedstawiła uzasadnienie do przedłożonego projektu uchwały /projekt 

uchwały, wraz z uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr LVIII/18/2009 stanowi załącznik 

nr 8 do protokołu/. 

 

Pan Konrad Fijołek - Przewodniczący Rady Miasta - poinformował, że Komisja 

Ekonomiczno – Budżetowa oraz Komisja Gospodarki Komunalnej i Inwestycji jednomyślnie 

pozytywnie zaopiniowały omawiany projekt uchwały.  

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 



 Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miasta Rzeszowa w sprawie emisji obligacji 

/w zaproponowanej wersji/ została przyjęta jednomyślnie (29 głosami „za”). 

 

Ad. 5. 

Pani Janina Wilk - Dyrektor Wydziału Budżetowego - z upoważnienia Prezydenta Miasta 

przedstawiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miasta Rzeszowa w sprawie zmian 

budżetu Miasta Rzeszowa na 2009 rok. Następnie przedstawiła uzasadnienie do 

przedłożonego projektu uchwały /projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, przedstawiony na 

druku nr LVIII/15/2009 stanowi załącznik nr 9 do protokołu/. 

Poprosiła o przyjęcie, w ramach autopoprawki, zmiany zapisu w § 10, który powinien 

brzmieć: „Nazwa zadania – budowa budynku socjalnego przy ul. Strzelniczej”. 

 

Pan Konrad Fijołek - Przewodniczący Rady Miasta - poinformował, że Komisja 

Ekonomiczno – Budżetowa oraz Komisja Gospodarki Komunalnej i Inwestycji jednomyślnie 

pozytywnie zaopiniowały omawiany projekt uchwały.  

 

Radny Pan Jacek Lasota - w imieniu Komisji Sportu, Rekreacji i Turystyki Rady Miasta 

Rzeszowa zawnioskował o przekazanie środków w wysokości 150 tys. zł dla 2 rzeszowskich 

klubów piłki nożnej, tj. po 75 tys. zł dla ZKS „Stal Rzeszów” oraz CWKS „Resovia”,            

w ramach promocji Miasta. Zaproponował, aby wprowadzić zmianę do omawianego projektu 

uchwały polegającą na przesunięciu z Dz. 750 Rozdz. 75023 – „infrastruktura 

telekomunikacyjna Urzędu Miasta”. Przedstawiając uzasadnienie wniosku, powiedział: 

„Dwie rzeszowskie drużyny piłki nożnej awansowały do II ligi. Budżety obydwu sekcji 

piłkarskich wzrosły z 1 miliona w III lidze, do ponad 2 milionów złotych rocznie. Mecze będą 

rozgrywane w całej Polsce, a więc znacznie wzrosną koszty podróży. Przekazanie środków     

z budżetu Miasta byłoby zachętą dla prywatnych sponsorów do większego zaangażowania się 

w sprawy piłki nożnej w Rzeszowie. Chciałbym zaznaczyć, że inne, mniejsze miasta,               

w znaczący sposób wspierają finansowo piłkarskie kluby sportowe.” 

 

Pan Marcin Stopa - Sekretarz Miasta - odnosząc się do propozycji zmniejszenia środków 

na infrastrukturę telekomunikacyjną Urzędu Miasta, poinformował: „Kwoty zapisanej              

w przedłożonym projekcie uchwały nie można rozpatrywać tylko pod kątem zakupu 

komputerów. Środki przeznaczone są także na zakup osprzętu oraz sieci informatyczne, które 

są montowane w budynkach lub dostosowywane do nowych potrzeb. Aby internet prawidłowo 



funkcjonował, musi być odpowiednia sieć i osprzęt. Proszę zatem, aby nie zmniejszać środków 

na ten cel, zaproponowanych w omawianym projekcie uchwały. Zaproponowana kwota 

będzie przeznaczona na całą sieć teleinformatyczną Urzędu Miasta, związaną np.                    

z bezpłatnym internetem w ramach „Resmana”, z obsługą wszystkich budynków jednostek 

organizacyjnych  Miasta.” 

 

Radny Pan Witold Walawender - poparł zgłoszoną propozycję przekazania 150 tys. zł dla 

rzeszowskich klubów piłki nożnej. Miasto powinno wspomóc finansowo działalność tych 

klubów. Byłoby to sygnałem, że Prezydent i Rada Miasta wspierają rozwój piłki nożnej         

w Rzeszowie.  

 

Radny Pan Józef Pytlak - poprosił o przedstawienie uzasadnienia do propozycji 

zmniejszenia środków o 1 mln zł, na przebudowę ul. Podkarpackiej i ul. Dąbrowskiego. 

 

Pan Tadeusz Ferenc - Prezydent Miasta - poprosił o pozostawienie środków na 

infrastrukturę telekomunikacyjną Urzędu Miasta w zaproponowanej wysokości. 

Poinformował, że na kolejną sesję Rady Miasta zostanie zgłoszona propozycja przyznania dla 

rzeszowskich klubów piłki nożnej dotacji w wysokości zaproponowanej przez Komisję 

Sportu, Rekreacji i Turystyki. 

 

Pan Marek Ustrobiński - Zastępca Prezydenta Miasta - udzielając wyjaśnień odnośnie 

zmniejszenia środków na przebudowę ul. Podkarpackiej i ul. Dąbrowskiego, poinformował: 

„Przygotowania do przebudowy tych ulic cały czas trwają. Proponowane przesunięcie 

środków na inne zadanie inwestycyjne spowodowane jest tym, że środki zarezerwowane          

w budżecie Miasta nie zostaną wydatkowane w całości. Przedłużające się przygotowanie tej 

inwestycji wynika ze zmiany przepisów, np. w zakresie ochrony środowiska, które wymagają 

od nas zamontowania dodatkowych zabezpieczeń antyhałasowych, jak i pozyskania 

prywatnych działek, które znajdują się w pasie drogowym. Stąd też złożony został wniosek      

o wydanie zezwolenia na realizację inwestycji drogowej na te ulice. W związku z tym, że 

postępowanie jest w trakcie rozpatrywania, nie można rozpocząć przebudowy. Po uzyskaniu 

pozwolenia na realizację inwestycji drogowej na przebudowę ul. Podkarpackiej zostanie 

ogłoszony przetarg na jej realizację.” 

 



Pani Janina Wilk - Dyrektor Wydziału Budżetowego - uzupełniając wyjaśnienia, 

poinformowała: „Propozycja nie dotyczy zmniejszenia środków na przebudowę ul. 

Podkarpackiej i ul. Dąbrowskiego. Jest to przesunięcie źródeł finansowania, tj. z obligacji. 

Nie będzie zmniejszenia środków na realizację obu tych zadań.” 

 

Radny Pan Jacek Lasota - wycofał zgłoszony w imieniu Komisji Sportu, Rekreacji               

i Turystyki wniosek o wprowadzenie zmian w omawianym projekcie uchwały i przekazanie 

środków w wysokości 150 tys. zł dla 2 rzeszowskich klubów piłki nożnej, tj. po 75 tys. zł dla 

ZKS „Stal Rzeszów” oraz CWKS „Resovia”, w ramach promocji Miasta. 

 

 Uchwała w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2009 r.                       

/w zaproponowanej wersji/ została przyjęta jednomyślnie (29 głosami „za”). 

 

Ad. 6. 

Pani Janina Wilk - Dyrektor Wydziału Budżetowego - z upoważnienia Prezydenta Miasta 

przedstawiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miasta Rzeszowa w sprawie zmian 

budżetu Miasta Rzeszowa na 2009 rok. Następnie przedstawiła uzasadnienie do 

przedłożonego projektu uchwały /projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, stanowi załącznik 

nr 10 do protokołu/. 

 

Pan Konrad Fijołek - Przewodniczący Rady Miasta - poinformował, że Komisja 

Ekonomiczno – Budżetowa oraz Komisja Gospodarki Komunalnej i Inwestycji jednomyślnie 

pozytywnie zaopiniowały omawiany projekt uchwały.  

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

 Uchwała w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2009 r.                        

/w zaproponowanej wersji/ została przyjęta jednomyślnie (25 głosami „za”). 

 

Dalszą część obrad prowadziła Pani Marta Niewczas – Wiceprzewodnicząca Rady Miasta 

Rzeszowa. 

 

 

 



Ad. 7. 

Pan Henryk Wolicki - Zastępca Prezydenta Miasta - z upoważnienia Prezydenta Miasta 

przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie 

nieruchomości. Odczytał uzasadnienie do przedłożonego projektu uchwały /projekt uchwały, 

wraz z uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr LVIII/2/2009 stanowi załącznik nr 11 do 

protokołu/.  

 

Pani Marta Niewczas - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta - poinformowała, że Komisja 

Gospodarki Komunalnej i Inwestycji jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

 Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości        

/w zaproponowanej wersji/ została przyjęta jednomyślnie (26 głosami „za”).  

 

Ad. 8. 

Pan Henryk Wolicki - Zastępca Prezydenta Miasta - z upoważnienia Prezydenta Miasta 

przedstawił projekt uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej przy Al. 

Powstańców Warszawy w Rzeszowie. Następnie odczytał uzasadnienie do przedłożonego 

projektu uchwały /projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr 

LVIII/4/2009 stanowi załącznik nr 12 do protokołu/.  

Poprosił o przyjęcie zmiany, w ramach autopoprawki, zapisu w § 1, w ramach której ustala 

się okres dzierżawy nieruchomości na 30 lat.  

 

Pani Marta Niewczas - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta - poinformowała, że Komisja 

Gospodarki Komunalnej i Inwestycji jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

 Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej przy Al. 

Powstańców Warszawy w Rzeszowie /z autopoprawką/ została przyjęta jednomyślnie 

(24 głosami „za”). 



 

Ad. 9. 

Pan Henryk Wolicki - Zastępca Prezydenta Miasta - z upoważnienia Prezydenta Miasta 

przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie 

nieruchomości. Następnie odczytał uzasadnienie do przedłożonego projektu uchwały /projekt 

uchwały, wraz z uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr LVIII/5/2009 stanowi załącznik 

nr 13 do protokołu/.  

 

Pani Marta Niewczas - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta - poinformowała, że Komisja 

Gospodarki Komunalnej i Inwestycji jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

 Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości        

/w zaproponowanej wersji/ została przyjęta jednomyślnie (24 głosami „za”). 

 

Ad. 10. 

Pan Henryk Wolicki - Zastępca Prezydenta Miasta - z upoważnienia Prezydenta Miasta 

przedstawił projekt uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej                 

w Rzeszowie przy ul. Jana III Sobieskiego. Odczytał uzasadnienie do przedłożonego projektu 

uchwały /projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr LVIII/6/2009 

stanowi załącznik nr 14 do protokołu/.  

 

Pani Marta Niewczas - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta - poinformowała, że Komisja 

Gospodarki Komunalnej i Inwestycji jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Radny Pan Jacek Kiczek – poinformował, że odbyło się spotkanie mieszkańców ul. Jana III 

Sobieskiego. Dotychczasowy najemca wystąpił do Miasta z wnioskiem o przedłużenie 

dotychczasowej umowy. Poprosił o informację czy możliwa jest, z punktu prawnego, 

realizacja powyższego wniosku. Stwierdził, że takie rozwiązanie umożliwi utrzymanie 

dotychczasowych miejsc pracy.  

 



Pan Henryk Wolicki - Zastępca Prezydenta Miasta – udzielając wyjaśnień poinformował, 

że obecny najemca jest osobą w podeszłym wieku. Nie użytkuje warsztatu samochodowego,  

a podnajmuje go osobie trzeciej. Przetarg umożliwi obecnemu podnajemcy uzyskać 

dzierżawę na tej nieruchomości. Z prawnego punktu widzenia będzie to najlepsze 

rozwiązanie.  

 

Radny Pan Andrzej Dec – zauważył, że przetarg nieograniczony może doprowadzić do 

zmiany wykorzystania nieruchomości. Lokalizacja jest bardzo atrakcyjna. Mogą do przetargu 

przystąpić osoby, które chciałyby prowadzić bardziej dochodową działalność niż warsztat 

samochodowy.  

 

Radny Pan Bogusław Sak – poinformował, że projekt uchwały był szczegółowo 

analizowany na posiedzeniu Komisji Gospodarki Komunalnej i Inwestycji. Po rozpatrzeniu 

Komisja uznała, że najlepszym rozwiązaniem jest ogłoszenie przetargu nieograniczonego na 

dzierżawę nieruchomości. Stwierdził, że dotychczasowa praktyka podnajmowania 

pomieszczeń „jest dziwacznym rozwiązaniem”. 

 

 Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej w Rzeszowie przy 

ul. Jana III Sobieskiego /w zaproponowanej wersji/ została przyjęta jednomyślnie        

(26 głosami „za”). 

 

Obrady sesji prowadził Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa.  

 

Ad. 11. 

Pan Marek Ustrobiński - Zastępca Prezydenta Miasta - z upoważnienia Prezydenta Miasta 

przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa wieczystego 

użytkowania nieruchomości gruntowej zlokalizowanej w Rzeszowie przy ul. Trembeckiego  

3. Następnie przedstawił uzasadnienie do przedłożonego projektu uchwały /projekt uchwały, 

wraz z uzasadnieniem, stanowi załącznik nr 15 do protokołu/. 

 

Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 

Gospodarki Komunalnej i Inwestycji jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała omawiany 

projekt uchwały. 

 



Radny Pan Jacek Kiczek – poprosił o informację, czy na teren wskazany w projekcie 

uchwały został uchwalony miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego i jakie są jego 

ewentualne zapisy. 

 

Pan Marek Ustrobiński - Zastępca Prezydenta Miasta – udzielając odpowiedzi, 

poinformował: „Tak. Teren ten objęty jest planem zagospodarowania przestrzennego.          

W uzasadnieniu do uchwały jest zapis: wyżej wymieniona nieruchomość zlokalizowana jest na 

terenach przeznaczonych na parkingi, dworce PKS i PKP, bazy MPK oraz uzupełniająco na 

usługi komercyjne.” 

 

 Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa wieczystego 

użytkowania nieruchomości gruntowej zlokalizowanej w Rzeszowie przy ul. 

Trembeckiego 3 /w zaproponowanej wersji/ została przyjęta jednomyślnie (28 głosami 

„za”). 

 

Ad. 12. 

Pan Marek Ustrobiński - Zastępca Prezydenta Miasta - z upoważnienia Prezydenta Miasta 

przedstawił projekt uchwały w sprawie utworzenia Zarządu Transportu Miejskiego                   

w Rzeszowie. Następnie przedstawił uzasadnienie do przedłożonego projektu uchwały 

/projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr LVIII/7/2009 stanowi 

załącznik nr 16 do protokołu/. Przedstawił szczegółowy wykaz planowanych działań Zarządu 

Transportu Miejskiego /wykaz stanowi załącznik nr 17 do protokołu/.  

 

Radny Pan Jacek Kiczek - zgłosił wniosek formalny o ponowne rozpatrzenie projektu 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa wieczystego użytkowania 

nieruchomości gruntowej zlokalizowanej w Rzeszowie przy ul. Trembeckiego 3. Stwierdził: 

„Radni zostali wprowadzeni w błąd wypowiedzią Wiceprezydenta Miasta Pana Marka 

Ustrobińskiego, który poinformował, że teren przy ul. Trembeckiego objęty jest planem 

zagospodarowania przestrzennego. W uzasadnieniu do przedłożonego projekt uchwały jest 

zapis: obecnie tego obszaru nie obejmuje miejscowy plan zagospodarowania. Rada została 

wprowadzona w błąd. Rozumiem, że nie jest to celowe zamierzenie, tylko nastąpiła zwykła 

pomyłka. W takim przypadku należy jednak powrócić do rozpatrzenia poprzedniego punktu 

porządku obrad. Jeżeli Miasto sprzedaje dany teren, a nie ma uchwalonego planu, tylko są 

zapisy w Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Miasta 



Rzeszowa, dobrze byłoby taki plan uchwalić i wtedy sprzedawać nieruchomość. W tej sprawie 

zostaliśmy, jako Rada, wprowadzeni w błąd. Odsyłam Państwa do uzasadnienia dołączonego 

do projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa wieczystego użytkowania 

nieruchomości gruntowej zlokalizowanej w Rzeszowie przy ul. Trembeckiego 3. Zasadne 

byłoby w pierwszej kolejności opracowanie planu zagospodarowania. W takim przypadku 

teren zyskuje na wartości. Zapisy w Studium nie są obowiązujące. Stanowią tylko wskazówki 

przy opracowywaniu planu zagospodarowania przestrzennego.” 

 

Pan Marek Ustrobiński - Zastępca Prezydenta Miasta - przedstawiając wyjaśnienia, 

poinformował: „Istotnie powiedziałem pod wpływem emocji, że jest plan zagospodarowania 

przestrzennego dla tego terenu. Natomiast dla tego terenu obowiązuje Studium Uwarunkowań 

i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Miasta Rzeszowa i odczytałem                       

z uzasadnienia zapis przeznaczenia terenu. Przedstawiając uzasadnienie opuściłem jedno 

zdanie. Jest to moja omyłka.”  

 

Radny Pan Andrzej Dec - poinformował, że jest możliwość reasumpcji głosowania              

w przypadku, gdy pojawią się nowe okoliczności mające wpływ na podjętą decyzję. 

Zauważył, że należy przeprowadzić reasumpcję głosowania uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na sprzedaż prawa wieczystego użytkowania nieruchomości gruntowej zlokalizowanej 

w Rzeszowie przy ul. Trembeckiego 3, biorąc pod uwagę zastrzeżenia zgłoszone przez 

Radnego Pana Jacka Kiczka. 

 

Pan Konrad Fijołek - Przewodniczący Rady Miasta – zarządził reasumpcję głosowania 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa wieczystego użytkowania 

nieruchomości gruntowej zlokalizowanej w Rzeszowie przy ul. Trembeckiego 3. 

 

 Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa wieczystego 

użytkowania nieruchomości gruntowej zlokalizowanej w Rzeszowie przy ul. 

Trembeckiego 3 /w zaproponowanej wersji/ została przyjęta 25 głosami „za”, bez głosów 

przeciwnych i 5 głosach wstrzymujących. 

 

 

 

 



c.d. pkt 12 porządku obrad sesji. 

Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 

Gospodarki Komunalnej i Inwestycji jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała omawiany 

projekt uchwały. 

 

Radny Pan Jacek Kiczek – zabierając głos w dyskusji, powiedział: „Tworzymy nową 

jednostkę – Zarząd Transportu Miejskiego. Z uzasadnienia wynika, że jest to wymóg nałożony 

nową ustawą o zbiorowym transporcie publicznym. Ta ustawa nie weszła jeszcze w życie. 

Proszę więc o informację, na jakim etapie jest jej wprowadzanie. Podejmując dzisiaj uchwałę 

o powołaniu Zarządu Transportu Miejskiego wyprzedzamy w pewnym sensie prawo. Nie 

mamy informacji, czy ustawa o zbiorowym transporcie publicznym ma już ostateczny kształt. 

Proszę także o informację, czy w innych miastach zostały już powołane jednostki zarządzające 

transportem oraz jaki będzie koszt powołania i funkcjonowania Zarządu Transportu 

Miejskiego w Rzeszowie.” 

 

 Pan Marek Ustrobiński - Zastępca Prezydenta Miasta - poinformował, że: „Miasto 

Rzeszów jest ostatnim miastem wojewódzkim, w którym nie został powołany Zarząd 

Transportu Miejskiego. Transport miejski nie zawęża się tylko do transportu autobusowego. 

Obecnie taka sytuacja ma miejsce w Rzeszowie. Natomiast już dzisiaj jest kilku przewoźników, 

którzy transport na terenie Rzeszowa wykonują. Obszary miejskie wymagają jednolitego 

systemu zarządzania i nadzoru. Ustawa o zbiorowym transporcie miejskim wchodzi w życie     

z dniem 3 grudnia 2009 roku. Odpowiednio wcześniej należy podjąć decyzję z uwagi np. na 

konieczność przeprowadzania przetargów, organizację jednostki, zatrudnienie. W niektórych 

miastach sprawy organizacyjne związane z utworzeniem Zarządu Transportu Miejskiego 

trwały kilka lat. Obecnie jesteśmy u progu realizacji Programu Integracji Transportu 

Publicznego dla miasta Rzeszowa i okolic. W tym momencie, te dwa działania wzajemnie się 

uzupełniają. Planujemy wprowadzenie szynobusów na terenie Rzeszowa, wspólnego biletu.   

W związku z zaplanowanymi działaniami, powołanie nowej jednostki zarządzającej 

transportem jest uzasadnione.” 

 

Pan Tadeusz Ferenc - Prezydent Miasta - udzielając odpowiedzi na pytanie odnośnie 

kosztów powołania i funkcjonowania Zarządu Transportu Miejskiego, poinformował: 

„Obecnie w Miejskim Przedsiębiorstwie Komunikacyjnym funkcjonuje komórka zajmująca się 

organizacją transportu. Z chwilą powołania Zarządu Transportu Miejskiego, koszty 



funkcjonowania tej jednostki będą prawdopodobnie na poziomie obecnie działającej komórki. 

Planuje się, że osoby zatrudnione w MPK przejdą do nowej jednostki. Należy zakładać, że 

wraz z rozwojem Miasta, także koszty funkcjonowania Zarządu będą rosły. Przy czym 

zachodzi prawidłowość, że także wpływy systematycznie będą wzrastać.” 

 

Radny Pan Waldemar Szumny - zabierając głos w dyskusji, powiedział: „W uzasadnieniu 

do przedłożonego projektu uchwały jest zapis: utworzenie ZTM pozwoli na wprowadzenie 

jednolitego systemu taryfowego. Będzie to istotne rozwiązanie dla mieszkańców, którzy będą 

zainteresowani tylko ceną biletu. W związku z tym mam pytanie – jak będzie wyglądał ten 

jednolity system i czy Rada Miasta, jak do tej pory, będzie ustalać cenę biletu? Czy mogą 

pojawić się nowe propozycje, np. wprowadzenie biletów czasowych lub okresowych? Czy 

nowa jednostka będzie proponować takie rozwiązania? Czy utworzenie nowej jednostki 

będzie miało wpływ na cenę biletów? Przypomnę, że nasze działania dotyczące poprawy 

jakości wody spowodowały, że Rada Miasta musiała w znacznym stopniu ponieść jej cenę. 

Czy tutaj nie grozi nam podobne rozwiązanie? W Statucie czytamy: ZTM w Rzeszowie 

zaspokaja zbiorowe potrzeby mieszkańców z zakresu transportu zbiorowego. Jaka więc będzie 

rola MPK w nowej sytuacji?” 

 

Pan Tadeusz Ferenc - Prezydent Miasta – odpowiedział: „W Rzeszowie mamy bardzo 

dobrą wodę. Jest ona najtańsza w porównaniu z cenami w 25 największych miastach Polski. 

Podjęcie uchwały, przed wejściem w życie ustawy o zbiorowym transporcie miejskim, pozwoli 

na prawidłowe przeprowadzenie wszystkich spraw organizacyjnych związanych z powołaniem 

Zarządu Transportu Miejskiego. Zgodnie z nowymi przepisami, na obsługę linii miejskich 

będą organizowane przetargi. Także MPK będzie musiało brać udział w przetargach, na 

warunkach obowiązujących wszystkich oferentów. Przetargi będą ogłaszane na każdy rodzaj 

transportu miejskiego. Odnośnie organizacji samej jednostki chciałbym przypomnieć, że baza 

lokalowa już istnieje. Budynki na bazie MPK są własnością Miasta. Planuje się, że Zarząd 

Transportu Miejskiego będzie miał w nich swoją siedzibę.” 

 

Pan Marek Ustrobiński - Zastępca Prezydenta Miasta – udzielając odpowiedzi na pytanie 

w sprawie wprowadzenia jednolitego systemu taryfowego, wyjaśnił: „Z przepisów wynika, że 

ceny biletów na terenie miasta Rzeszowa dla komunikacji zbiorowej ustala Rada Miasta. Ten 

przepis nie ulega zmianie. Także Rada Miasta, jak dotychczas, będzie miała możliwość 

ustalania ulg lub wprowadzania bezpłatnych przejazdów komunikacją miejską. Następuje 



tylko oddzielenie roli organizatora transportu miejskiego od roli operatora. Spowoduje ona, 

że jednolitym systemem taryfowym zostanie objęte całe miasto. Obecnie MPK pełni potrójną 

rolę, tj. organizatora ruchu, operatora, który wykonuje przewozy i spełnia funkcję kontrolną. 

Miejskie Przedsiębiorstwo Komunikacyjne obecnie samo kontroluje swoją działalność, np.     

w zakresie punktualności przewozów, jakości świadczonych usług. Taka organizacja 

transportu miejskiego, od dnia 3 grudnia br., nie będzie możliwa. Nowe rozwiązania są 

zgodne z dyrektywami Unii Europejskiej.” 

 

Radny Pan Jerzy Jęczmienionka – zawnioskował, aby na najbliższej sesji Rady Miasta 

Rzeszowa wprowadzić do porządku obrad punkt dotyczący funkcjonowania Miejskiego 

Przedsiębiorstwa Komunikacyjnego oraz sytuacji finansowej tego przedsiębiorstwa.  

 

Pan Zdzisław Daraż - Przewodniczący Komisji Ekonomiczno – Budżetowej – zobowiązał 

się do przesłania wszystkim Radnym materiałów dotyczących Miejskiego Przedsiębiorstwa 

Komunikacyjnego, prezentowanych na posiedzeniu Komisji w dniu 6 lipca 2009 r. Poprosił, 

aby Radni zapoznali się także z protokołem z posiedzenia Komisji. 

 

Radna Pani Marta Niewczas – zabierając głos, stwierdziła: „Dzisiaj podejmujemy uchwałę 

w sprawie powołania Zarządu Transportu Miejskiego. Jednym z głównych celów tej jednostki 

ma być przeprowadzanie przetargów na świadczenie usług w zakresie transportu 

publicznego. Chciałabym zapytać, co się stanie z pracownikami Miejskiego Przedsiębiorstwa 

Komunikacyjnego w przypadku, gdy ta firma nie wygra przetargów? Miasto jest właścicielem 

MPK. Pan Prezydent twierdzi, że głównym celem jest zabezpieczenie transportu w mieście      

i dbanie o jego dobrą jakość. Ale my, jako właściciele spółki, jesteśmy za nią odpowiedzialni. 

Jesteśmy odpowiedzialni za pracowników, którzy niekiedy są jedynymi żywicielami                

w rodzinie. Co się z nimi stanie, jeżeli MPK przegra przetargi?” 

 

Pan Tadeusz Ferenc - Prezydent Miasta - udzielając odpowiedzi, poinformował: 

„Oczywiście, należy przewidywać różne rozwiązania. Uważam jednak, że MPK będzie 

wygrywać przetargi. Jest firmą, która powinna je wygrywać. Każdy przetarg będzie 

powodował, że świadczone usługi dla mieszkańców będą coraz tańsze i lepszej jakości. 

Państwo Radni zadecydują czy wprowadzać zmiany. Osobiście uważam, że wolna 

konkurencja, wolny rynek usług przynoszą tylko korzyści.” 

 



Radny Pan Andrzej Dec - powiedział: „Podejmujemy ważną decyzję. Uzyskaliśmy na 

posiedzeniu Komisji Gospodarki Komunalnej i Inwestycji zapewnienie, że Radni będą na 

bieżąco informowani o postępie prac związanych z tworzeniem nowej jednostki. Problemów 

związanych z organizacją ZTM, sposobem organizacji przetargów, tzw. problemów ludzkich, 

będzie bardzo dużo. Myślę, że powinniśmy zaufać przedłożonemu rozwiązaniu. Pozostałe 

miasta w Polsce już wprowadziły nowy system zarządzania transportem publicznym. Nie jest 

ważne kiedy ustawa o publicznym transporcie zbiorowym wejdzie w życie. Należy przyjąć 

rozwiązanie, które jest dobre i racjonalne. Dajmy zielone światło tej inicjatywie.” 

 

Radny Pan Jacek Kiczek - zapytał: „Czy jest wymóg, na chwilę obecną, utworzenia Zarządu 

Transportu Miejskiego? Zwracam uwagę, że ustawa o publicznym transporcie zbiorowym nie 

weszła w życie. Brak jest także rozporządzeń do tej ustawy. Z przekazanych informacji 

wynika, że nowa jednostka będzie organizowała przetargi na poszczególne, wydzielone linie. 

Czy Państwo zdajecie sobie sprawę z tego, że jeżeli dojdzie do przetargów na obsługę 

poszczególnych linii, to MPK je przegra? Musimy mieć tego świadomość. Są linie bardziej     

i mniej dochodowe. Komercyjny przewoźnik jest zdecydowanie tańszy niż MPK. W związku    

z tym pytania o dalsze funkcjonowanie firmy miejskiej i zatrudnienie, są zasadne. Przyjmując 

uchwałę, tak naprawdę podejmujemy decyzję o dopuszczeniu komercjalizacji transportu 

miejskiego. Nie twierdzę, że jest to złe rozwiązanie. Ale musi ono być szczegółowo 

rozpatrzone. Nie do końca jest pewny termin wejścia w życie ustawy o publicznym transporcie 

zbiorowym. W uzasadnieniu powołano się na dyrektywę Unii Europejskiej. Proszę                   

o wyjaśnienia w kwestii terminów wejścia w życie powyższej ustawy.” 

 

Pan Marek Ustrobiński - Zastępca Prezydenta Miasta - udzielając wyjaśnień, 

poinformował: „Dobra organizacja transportu miejskiego i jego zarządzanie jest potrzebą 

chwili. Planuje się uruchomienie w Rzeszowie np. szynobusów. Rozważane jest wprowadzenie 

innych środków transportowych. Konieczna będzie unifikacja biletów komunikacji miejskiej. 

Przypominam, że pozostałe, duże miasta wprowadziły już takie rozwiązania. Zgodnie              

z dyrektywą Unii Europejskiej, Polska jest zobowiązana do wprowadzenia takich rozwiązań. 

Nowe przepisy mają na celu wprowadzenie prawidłowej organizacji transportu miejskiego. 

Organizacja transportu jest zadaniem własnym gminy. Do gminy należy dbałość o efektywny 

sposób realizacji tego zadania, dbałość o interes mieszkańców, aby przewozy były jak 

najtańsze. Bardzo istotnym elementem działania gminy powinno być zachęcanie mieszkańców 



do korzystania z komunikacji zbiorowej. Aby to osiągnąć, należy wprowadzić jednolity system 

zarządzania transportem miejskim.” 

 

Pani Stanisława Bęben - Dyrektor Wydziału Pozyskiwania Funduszy – poinformowała: 

„Przy dyskusji na temat utworzenia Zarządu Transportu Miejskiego istotne jest 

przypomnienie, że Miasto będzie realizowało projekt skierowany na wszystkie przedsięwzięcia 

z zakresu transportu miejskiego. Jego wartość wynosi ok. 400 mln zł. W Polsce obowiązywał 

okres przejściowy na dostosowanie warunków funkcjonowania transportu publicznego do 

ogólnych rozwiązań obowiązujących w krajach Unii Europejskiej, zgodnie z cytowaną 

dyrektywą. Wchodzą w życie nowe przepisy, które wymuszają pewne rozwiązania 

instytucjonalne. Spółka miejska nie może stanowić o polityce transportu publicznego. 

Powołana jest tylko do świadczenia usług transportowych. O polityce musi stanowić Zarząd 

Transportu Miejskiego. Takie są wymogi prawa unijnego. Dzisiaj, aby uniknąć tzw. pomocy 

publicznej, zlecanie usług transportowych powinno odbywać się w drodze przetargu 

nieograniczonego, żeby nam nie zarzucono naruszanie warunków konkurencji i ograniczanie 

możliwości przystąpienia do przetargów innym oferentom, w tym firmom z krajów Unii 

Europejskiej. Zlecanie usług transportowych powinno odbywać się w trybie przetargów, do 

których mogą przystępować wszystkie podmioty. Podmioty o różnym statusie, np. firmy 

prywatne, spółki, przedsiębiorstwa komunalne. Dodatkowo, wchodzą w życie nowe 

rozwiązania w zakresie dopłat do usług transportu publicznego. Wszystkie podmioty mogą 

korzystać z tych dopłat na równych prawach. Nie ma żadnych preferencji dla miejskich spółek 

transportowych. ” 

 

Radny Pan Kazimierz Greń - złożył wniosek formalny o zamknięcie dyskusji                       

i przystąpienie do głosowania uchwały w sprawie utworzenia Zarządu Transportu Miejskiego 

w Rzeszowie. 

 

 Wniosek o zamknięcie dyskusji i przystąpienie do głosowania uchwały w sprawie 

utworzenia Zarządu Transportu Miejskiego w Rzeszowie został przyjęty 20 głosami 

„za”, przy 6 głosach przeciwnych i 3 głosach wstrzymujących. 

 

Pan Bogdan Bieniek - Prezydent Miasta Mielca - dziękując za zaproszenie do udziału         

w sesji Rady Miasta Rzeszowa, powiedział: „Mielec stoi przed podobnym problemem jak 

Rzeszów. W najbliższym czasie będzie podejmowana decyzja o powołaniu jednostki 



zarządzającej transportem miejskim. Jestem zainteresowany rozwiązaniami przyjętymi przez 

władze Rzeszowa. Omawiana uchwała jest pierwszym krokiem w kierunku reorganizacji 

transportu miejskiego. W dalszej kolejności konieczne będzie ustalenie, jak ma wyglądać 

transport w mieście, jak będą odbywać się przetargi, jaki charakter będzie mieć powołana 

jednostka. Problemy w komunikacji miejskiej występują w całym kraju. Niepokojące jest 

zjawisko zmniejszania się liczby pasażerów. Spółki miejskie, świadczące usługi przewozowe, 

są deficytowe. Konieczna jest reorganizacja transportu publicznego. Obecnie miejskie firmy 

przewozowe spełniają funkcję organizatora transportu i operatora. Wszystkie dane na temat 

organizacji i kosztów transportu, ilości pasażerów, sposobu zarządzania, posiada miejska 

spółka przewozowa. Powołanie nowej jednostki, w moim przekonaniu, pozwoli zdobyć wiedzę 

na temat niezbędnych zmian w transporcie publicznym.” 

 

 Uchwała w sprawie utworzenia Zarządu Transportu Miejskiego w Rzeszowie    

/w zaproponowanej wersji/ została przyjęta 25 głosami „za”, przy 1 głosie przeciwnym    

i 3 głosach wstrzymujących. 

 

Ad. 13. 

Pan Marek Ustrobiński - Zastępca Prezydenta Miasta - z upoważnienia Prezydenta Miasta 

przedstawił projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Miejskiego Zarządu 

Dróg i Zieleni. Odczytał uzasadnienie do przedłożonego projektu uchwały /projekt uchwały, 

wraz z uzasadnieniem, stanowi załącznik nr 18 do protokołu/.  

 

Pan Konrad Fijołek - Przewodniczący Rady Miasta - poinformował, że Komisja 

Gospodarki Komunalnej i Inwestycji jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała przedłożony 

projekt uchwały.  

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

 Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia Miejskiego Zarządu Dróg     

i Zieleni /w zaproponowanej wersji/ została przyjęta jednomyślnie (23 głosami „za”). 

 

Ad. 14. 

Pan Stanisław Homa - Dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa -                  

z upoważnienia Prezydenta Miasta przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w statucie 



Związku Komunalnego „Wisłok”. Następnie przedstawił uzasadnienie do przedłożonego 

projektu uchwały /projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, przedłożony na druku nr 

LVIII/9/2009 stanowi załącznik nr 19 do protokołu/.  

 

Pan Konrad Fijołek - Przewodniczący Rady Miasta - poinformował, że Komisja 

Gospodarki Komunalnej i Inwestycji jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała przedłożony 

projekt uchwały.  

 

Radny Pan Jan Mazur - zabierając głos w dyskusji, powiedział: „Przy okazji zmian             

w Statucie Związku Komunalnego „Wisłok” chciałbym zwrócić uwagę, że konieczne jest 

zajęcie się sprawą zlewni rzeki Wisłok, a szczególnie kwestią zanieczyszczeń. Po ostatniej 

powodzi zalew jest bardzo zanieczyszczony. Woda naniosła różne odpady z terenów 

miejscowości znajdujących się w górnym biegu rzeki. Stowarzyszenie, w porozumieniu            

z władzami sąsiednich gmin, powinno dążyć do rozwiązania tego problemu. Zalew został 

zanieczyszczony nie tylko odpadami organicznymi. Woda naniosła także pojemniki po 

środkach ochrony roślin, nawozach sztucznych, opakowania po środkach chemicznych. 

Stwarza to duże zagrożenie biologiczne dla całego ekosystemu Wisłoka i zalewu.” 

 

Pan Stanisław Homa - Dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa -  

poinformował, że czynione są starania przez Prezydenta Miasta, aby zaangażować Związek 

Komunalny w działalność edukacyjną. Podejmowane były działania mające na celu 

oczyszczenie zalewu i zlewni Wisłoka. Inicjatywy władz Miasta doprowadziły do 

uruchomienia, po raz  drugi w tym roku, akcji sprzątania zalewu. Prace zostaną zakończone 

pod koniec lipca br. Działalność Związku Komunalnego „Wisłok” ogranicza się tylko do 

działań edukacyjnych.  

 

Pan Tadeusz Ferenc - Prezydent Miasta - stwierdził, że propozycja zgłoszona przez 

radnego Pana Jana Mazura jest zasadna. Związek Komunalny „Wisłok” powinien 

podejmować działania mające na celu oczyszczenie rzeki i zalewu. Zauważył, że powinny 

być to konkretne działania, nie tylko w zakresie edukacji ekologicznej. Poinformował, że 

zostanie przeprowadzona szczegółowa analiza działalności Stowarzyszenia. Od jej wyników 

będzie zależał dalszy udział Miasta w Związku. Obecnie składka członkowska wynosi 70 tys. 

zł. Na kolejnej sesji Rady Miasta zostanie przedstawiona propozycja dotycząca ewentualnego 



wystąpienia Miasta ze Stowarzyszenia i przeznaczenia tych środków na konkretne działania 

związane z oczyszczaniem Wisłoka i zalewu. 

 

Radna Pani Marta Niewczas - poprosiła o przedstawienie informacji na temat korzyści 

Miasta z członkostwa w Związku Komunalnym „Wisłok” za 2008 i 2009 rok. 

Zaproponowała, aby zainicjować, poprzez Stowarzyszenie, akcję społeczną oczyszczania 

Wisłoka i zalewu oraz przyległych terenów. 

 

Pan Stanisław Homa - Dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa - 

odpowiadając na pytanie, poinformował: „Środki w wysokości 66 tys. zł, które wniosło Miasto 

jako składkę członkowską, w 80% wykorzystane zostały na funkcjonowanie biura Związku 

Komunalnego. Pozostałe 20% zostało wykorzystane na działalność merytoryczną.                 

W przeciwieństwie do innych związków komunalnych działających w Polsce, Związek 

„Wisłok” ogranicza się tylko do działalności edukacyjnej.” 

 

Pan Tadeusz Ferenc - Prezydent Miasta – odnosząc się do propozycji Radnej Pani Marty 

Niewczas w sprawie zainicjowania akcji społecznej oczyszczania Wisłoka i zalewu, 

powiedział: „Jestem przeciwny takiej inicjatywie. Sprzątanie musi być wykonywane przez 

wyspecjalizowane firmy. Brzegi zalewu są śliskie. Niektóre odpady, np. opakowania po 

środkach ochrony roślin, środkach chemicznych, rozbite szkło lub elementy metalowe, mogą 

być niebezpieczne dla ludzi.” 

 

Pan Sławomir Uchman - Pełnomocnik Zarządu ds. Edukacji Ekologicznej Związku 

Komunalnego „Wisłok” – powiedział: „To od nas zależy jaka woda będzie płynąć               

w Wisłoku. Śmieci, które pływają po zalewie, pochodzą z terenów gmin usytuowanych wzdłuż 

rzeki. Od 1 czerwca 2009 r., realizujemy projekt edukacyjny z mechanizmu finansowego 

Europejskiego Obszaru Gospodarczego o wartości ponad 1 mln zł. Projekt zakłada podjęcie 

wspólnych działań, przez organizacje pozarządowe i samorządy, na rzecz Wisłoka.                

W ostatnim czasie do podjęcia działań edukacyjnych zostały zaproszone wszystkie organizacje 

działające na terenie górnego biegu Wisłoka. Bez tych działań, Wisłok i zalew nadal będą 

zanieczyszczane.” 

 



 Uchwała w sprawie zmiany w statucie Związku Komunalnego „Wisłok”              

/w zaproponowanej wersji/ została przyjęta 22 głosami „za”, bez głosów przeciwnych, 

przy 1 głosie wstrzymującym. 

 

Ad. 15. 

Pan Henryk Wolicki - Zastępca Prezydenta Miasta - z upoważnienia Prezydenta Miasta 

przedstawił projekt uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji projektów w ramach 

Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki. Odczytał uzasadnienie do przedłożonego projektu 

uchwały /projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr LVIII/1/2009 

stanowi załącznik nr 20 do protokołu/.  

 

Pan Konrad Fijołek - Przewodniczący Rady Miasta - poinformował, że Komisja Edukacji 

jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

 Uchwała w sprawie przystąpienia do realizacji projektów w ramach Programu 

Operacyjnego Kapitał Ludzki /w zaproponowanej wersji/ została przyjęta jednomyślnie 

(26 głosami „za”). 

 

Ad. 16. 

Pan Henryk Wolicki - Zastępca Prezydenta Miasta - z upoważnienia Prezydenta Miasta 

przedstawił projekt uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji projektu w ramach 

Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki. Odczytał uzasadnienie do przedłożonego projektu 

uchwały /projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr LVIII/8/2009 

stanowi załącznik nr 21 do protokołu/.  

 

Pan Konrad Fijołek - Przewodniczący Rady Miasta - poinformował, że Komisja Edukacji 

jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 



 Uchwała w sprawie przystąpienia do realizacji projektu w ramach Programu 

Operacyjnego Kapitał Ludzki /w zaproponowanej wersji/ została przyjęta jednomyślnie 

(27 głosami „za”). 

 

Ad. 17. 

Pan Henryk Wolicki - Zastępca Prezydenta Miasta - z upoważnienia Prezydenta Miasta 

przedstawił projekt uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla przedszkoli, 

szkół i placówek oświatowych prowadzonych na terenie Gminy Miasto Rzeszów przez 

podmioty niezaliczane do sektora finansów publicznych. Odczytał uzasadnienie do 

przedłożonego projektu uchwały /projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, przedstawiony na 

druku nr LVIII/19/2009 stanowi załącznik nr 22 do protokołu/.  

 

Pan Konrad Fijołek - Przewodniczący Rady Miasta - poinformował, że Komisja Edukacji 

jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Radny Pan Andrzej Dec - zabierając głos, powiedział: „Dobrze się stało, że pojawiła się 

prawna możliwość kontroli szkół. Wynika ona ze zmiany ustawy o systemie oświaty. Proszę     

o bardziej szczegółowe wyjaśnienia dotyczące wysokości dotacji dla poszczególnych rodzajów 

szkół. Bulwersuje mnie fakt, że nie jest przestrzegana zasada: „pieniądze idą za uczniem”. 

Uczniowie korzystający z różnych rodzajów szkół, wymienionych w § 2 projektu uchwały, są 

także mieszkańcami Rzeszowa. Tymczasem dla jednostek oświatowych, których Miasto nie 

prowadzi, dotacje są niższe. Wymóg minimalnego dotowania placówek oświatowych jest 

ustawowy. Uważam, że wszystkie szkoły powinny być dotowane w jednakowym wymiarze. 

Proszę o informację, jakie szkoły funkcjonują na terenie Rzeszowa, ile ich jest oraz jakie 

środki finansowe są dla nich przekazywane w ramach dotacji.” 

 

Pan Zbigniew Bury - Dyrektor Wydziału Edukacji - udzielając wyjaśnień, poinformował: 

„Dotowanie placówek oświatowych, prowadzonych przez inne niż Miasto podmioty, jest 

sprawą skomplikowaną. Wchodzą w grę dwie kwestie. Pierwsza jest to dotacja z budżetu 

Miasta, a druga jest to subwencjonowanie oświaty z budżetu państwa. Jeśli chodzi                  

o kształcenie przedszkolne – jest ono dotowane z budżetu Miasta. Jest to zadanie własne 

gminy. Jeśli chodzi o szkoły, w których realizowany jest obowiązek szkolny, tj. szkoły 

podstawowe, gimnazja i licea – finansowanie pochodzi z subwencji państwa. Szkolnictwo 

niepubliczne i dla dorosłych – także jest subwencjonowane z budżetu państwa, uzupełniane 



przez dotacje Miasta. Na 2009 rok wysokość dotacji wyniesie ok. 20 mln zł. Czym można 

argumentować tę wysokość? Ustawa o systemie oświaty mówi wyraźnie, że w kompetencji 

Rady Gminy jest ustalenie procentu dotowania poszczególnych placówek, co oznacza, że nie 

może być mniej niż zakłada ustawa. Weźmy pod uwagę chociażby § 2 pkt 1, gdzie jest 

napisane: „podmioty prowadzące publiczne punkty i zespoły wychowania przedszkolnego 

otrzymują dotację w wysokości 50%. Ustawa mówi, że dotacja musi wynosić co najmniej 

50%, dając kompetencje gminie do ustalenia jej wysokości. Zatem nasuwa się pytanie – czy 

stać Miasto na to, żeby dotować placówki niepubliczne więcej, niż prowadzone przez 

samorząd placówki i szkoły? Przykładowo, jeżeli przedszkole niepubliczne otrzymuje 75% 

dotacji, może jeszcze zabiegać u rodziców o tzw. opłatę stałą. W związku z tym 75% dotacji, 

plus opłata stała pobierana od rodziców, przewyższa koszt utrzymania dziecka w przedszkolu 

publicznym. Jeżeli chciałby taki podmiot mieć dotację w wysokości 100%, wtedy wystarczy, że 

uzyska uprawnienia przedszkola publicznego, występując ze stosownym wnioskiem do 

Kuratorium Oświaty. Ale w takim przypadku musiałby zrezygnować z opłaty stałej. Jeżeli 

Państwo chcielibyście zwiększyć dotację z 50% do 100% to rachunek jest prosty. Zamiast         

20 mln zł, konieczne będzie zarezerwowanie w budżecie środków w wysokości 40 mln zł. Ta 

uchwała nie zmienia dotąd obowiązujących zasad. Wprowadzono tylko dodatkowy paragraf 

dotyczący możliwości przeprowadzania kontroli placówek oświatowych. W Rzeszowie jest ok. 

60 niepublicznych placówek oświatowych oraz 10 niepublicznych przedszkoli, które otrzymują 

75% dotacji z budżetu Miasta. Wszystkie szkoły młodzieżowe są subwencjonowane                  

i otrzymują środki tzw. po kosztach. Czyli, z jednej strony otrzymują 100% subwencji              

i dodatkowo 50% dotacji liczonej dla szkół prowadzonych przez Miasto.” 

 

 Uchwała w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla przedszkoli, szkół     

i placówek oświatowych prowadzonych na terenie Gminy Miasto Rzeszów przez 

podmioty niezaliczane do sektora finansów publicznych /w zaproponowanej wersji/ 

została przyjęta jednomyślnie (26 głosami „za”). 

 

Ad. 18. 

Pan Henryk Wolicki - Zastępca Prezydenta Miasta - z upoważnienia Prezydenta Miasta 

przedstawił projekt uchwały w sprawie utworzenia Przedszkola Publicznego Nr                    

24 w Rzeszowie. Następnie przedstawił uzasadnienie do przedłożonego projektu uchwały 

/projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr LVIII/20/2009 stanowi 

załącznik nr 23 do protokołu/.  



 

Pan Konrad Fijołek - Przewodniczący Rady Miasta - poinformował, że Komisja Edukacji 

jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

 Uchwała w sprawie utworzenia Przedszkola Publicznego Nr 24 w Rzeszowie      

/w zaproponowanej wersji/ została przyjęta jednomyślnie (25 głosami „za”). 

 

Ad. 19. 

Pan Henryk Wolicki - Zastępca Prezydenta Miasta - z upoważnienia Prezydenta Miasta 

przedstawił projekt uchwały w sprawie przekształcenia V Liceum Ogólnokształcącego im.    

K. K. Baczyńskiego w Rzeszowie. Następnie przedstawił uzasadnienie do przedłożonego 

projektu uchwały /projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr 

LVIII/21/2009 stanowi załącznik nr 24 do protokołu/.  

 

Pan Konrad Fijołek - Przewodniczący Rady Miasta - poinformował, że Komisja Edukacji 

jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

 Uchwała w sprawie przekształcenia V Liceum Ogólnokształcącego im.                

K. K. Baczyńskiego w Rzeszowie /w zaproponowanej wersji/ została przyjęta 

jednomyślnie  (25 głosami „za”). 

 

Ad. 20. 

Pan Henryk Wolicki - Zastępca Prezydenta Miasta - z upoważnienia Prezydenta Miasta 

przedstawił projekt uchwały w sprawie likwidacji Liceum Profilowanego Nr XI w Rzeszowie. 

Następnie przedstawił uzasadnienie do przedłożonego projektu uchwały /projekt uchwały, 

wraz z uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr LVIII/22/2009 stanowi załącznik nr 25 do 

protokołu/.  

 

Pan Konrad Fijołek - Przewodniczący Rady Miasta - poinformował, że Komisja Edukacji 

jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 



 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

 Uchwała w sprawie likwidacji Liceum Profilowanego Nr XI w Rzeszowie             

/w zaproponowanej wersji/ została przyjęta jednomyślnie (26 głosami „za”). 

 

Ad. 21. 

Pani Anna Raińczuk - Dyrektor Biura Rozwoju Miasta Rzeszowa - z upoważnienia 

Prezydenta Miasta przedstawiła  projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

oceny aktualności Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego     

i Miejscowych Planów Zagospodarowania Przestrzennego Miasta Rzeszowa. Przedstawiła 

uzasadnienie do przedłożonego projektu uchwały /projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, 

przedstawiony na druku nr LVIII/10/2009 stanowi załącznik nr 26 do protokołu/.  

 

Pan Konrad Fijołek - Przewodniczący Rady Miasta - poinformował, że Komisja 

Gospodarki Przestrzennej jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

  

 Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia oceny aktualności Studium 

Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego i Miejscowych Planów 

Zagospodarowania Przestrzennego Miasta Rzeszowa /w zaproponowanej wersji/ została 

przyjęta jednomyślnie (26 głosami „za”). 

 

Ad. 22. 

Pani Anna Raińczuk - Dyrektor Biura Rozwoju Miasta Rzeszowa - z upoważnienia 

Prezydenta Miasta przedstawiła projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Nr 185/12/2009 na osiedlu 

Przybyszówka w Rzeszowie. Odczytała uzasadnienie do przedłożonego projektu uchwały 

/projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr LVIII/11/2009 stanowi 

załącznik nr 27 do protokołu/.  

 

Pan Konrad Fijołek - Przewodniczący Rady Miasta - poinformował, że Komisja 

Gospodarki Przestrzennej jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 



 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

 Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia Miejscowego Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego Nr 185/12/2009 na osiedlu Przybyszówka                  

w Rzeszowie /w zaproponowanej wersji/ została przyjęta jednomyślnie (26 głosami 

„za”). 

 

Ad. 23. 

Pani Anna Raińczuk - Dyrektor Biura Rozwoju Miasta Rzeszowa - z upoważnienia 

Prezydenta Miasta przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Nr 

103/1/2005 – część 1, Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Nr 14/1/98      

w rejonie ulic: Strzyżowskiej, Ustrzyckiej, Dukielskiej i Krośnieńskiej w Rzeszowie /projekt 

uchwały, przedstawiony na druku nr LVIII/12/2009 stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

Następnie przedstawiła uzasadnienie do przedłożonego projektu uchwały /uzasadnienie 

stanowi załącznik nr 29 do protokołu/.  

 

Pan Konrad Fijołek - Przewodniczący Rady Miasta - poinformował, że Komisja 

Gospodarki Przestrzennej pozytywnie (7 głosami „za”, bez głosów przeciwnych, przy 1 głosie 

wstrzymującym) zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Radny Pan Jacek Kiczek - zabierając głos w dyskusji, powiedział: „Na posiedzeniu Komisji 

Gospodarki Przestrzennej została przekazana informacja, że o zmianę planu 

zagospodarowania, która dopuszcza adaptację piątej kondygnacji na cele mieszkalne, 

wystąpił inwestor, tj. Spółdzielnia Mieszkaniowa „Projektant”. Także na wniosek inwestora  

zostało udzielone przez ministerstwo odstępstwo od warunków technicznych, jakim powinny 

podlegać budynki mieszkalne. Rozumiem stanowisko spółdzielni mieszkaniowej, w interesie 

której leży budowanie jak największej liczby mieszkań, po jak najniższych kosztach. Nurtuje 

mnie natomiast problem związany z odstępstwem. Warunki techniczne zobowiązują do 

instalowania wind w budynkach, gdzie jest więcej niż cztery kondygnacje. Muszą być także 

spełnione wszystkie warunki, w tym przeciwpożarowe. Co by się jednak stało w razie 

poważnego wypadku? Czy będą wytyczone drogi ewakuacyjne oraz zabezpieczone dojazdy do 

budynków? Należy mieć świadomość, że wykonanie piątej kondygnacji spowoduje zwiększenie 



liczby samochodów. Jest to bardzo ważny problem, a odpowiedzialność moralną będzie 

ponosić Rada Miasta.” 

 

Pani Anna Raińczuk - Dyrektor Biura Rozwoju Miasta Rzeszowa - udzielając wyjaśnień, 

poinformowała: „Wniosek o odstępstwo od warunków technicznych składa zainteresowany do 

właściwego ministerstwa. Na tym szczeblu są przeprowadzane wszelkie analizy, które             

w konsekwencji, w omawianym przypadku, doprowadziły do wyrażenia zgody na wydzielenie 

odrębnych mieszkań z pomieszczeń znajdujących się na piątej kondygnacji. Budynki są 

czterokondygnacyjne, ze stromymi dachami. Obecnie na ostatniej kondygnacji znajdują się 

mieszkania dwupoziomowe. Przyznane odstępstwo i zmiana planu zagospodarowania 

przestrzennego umożliwi wydzielenie odrębnych lokali mieszkalnych. Chcę zauważyć, że 

zmiana planu jest także uzgadniana na etapie jego procedowania zarówno ze strażą pożarną 

jak i wszelkimi instytucjami. Wszystkie instytucje odpowiedzialne za bezpieczeństwo nie 

stwierdziły uchybień w prezentowanym projekcie zmiany planu zagospodarowania.” 

 

 Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany Nr 103/1/2005 – część 1, Miejscowego 

Planu Zagospodarowania Przestrzennego Nr 14/1/98 w rejonie ulic: Strzyżowskiej, 

Ustrzyckiej, Dukielskiej i Krośnieńskiej w Rzeszowie /w zaproponowanej wersji/ została 

przyjęta jednomyślnie (25 głosami „za”). 

 

Ad. 24. 

Pani Anna Raińczuk - Dyrektor Biura Rozwoju Miasta Rzeszowa - z upoważnienia 

Prezydenta Miasta przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego Nr 155/10/2007 w rejonie ulic Dymnickiego                       

i Słowackiego w Rzeszowie. Następnie przedstawiła uzasadnienie do przedłożonego projektu 

uchwały /projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr LVIII/13/2009 

stanowi załącznik nr 30 do protokołu/. 

 

Pan Konrad Fijołek - Przewodniczący Rady Miasta - poinformował, że Komisja 

Gospodarki Przestrzennej pozytywnie (5 głosami „za”, przy 3 głosach przeciwnych                 

i 2 głosach wstrzymujących) zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Obrady sesji prowadziła Pani Marta Niewczas – Wiceprzewodnicząca Rady Miasta. 

 



Radny Pan Jacek Kiczek – przedstawiając swoje stanowisko do przedłożonego projektu 

uchwały, powiedział: „Przypomnę Państwu, że po raz kolejny rozmawiamy o uchwaleniu 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na obiekt wielkopowierzchniowy przy 

ul. Dymnickiego i Słowackiego. Nie tak dawno Rada Miasta cofnęła ten projekt planu do 

przeprojektowania. Przypomnę przyczyny podjęcia takiej decyzji. Po pierwsze, w zapisach 

tego planu obiekt wielkopowierzchniowy, galeria handlowa, powinna posiadać wszędzie 

gdzie to jest możliwe – takie było nasze stanowisko – publiczne ciągi pieszo - jezdne, w tym 

chodniki. W zapisach tego planu, od strony ul. Dymnickiego, brak jest na mapie 

wyrysowanego chodnika publicznego. Brak jest także takich zapisów w planie. Druga sprawa, 

która była podnoszona w trakcie dyskusji na sesji, dotyczy niezgodnego z prawem 

funkcjonowania zjazdu w obrębie skrzyżowania ul. Słowackiego i Króla Kazimierza. Dotyczy 

to wjazdu publicznego na działkę prywatną. Jest to niezgodne z ustawą o drogach 

publicznych. Takie rozwiązanie obecnie funkcjonuje, a zapisy tego planu sankcjonują to 

rozwiązanie. Mamy kolizję prawną. Nikt o tym jednak nie mówi. Rozwiązania zawarte           

w projekcie planu powinny rozwiązać tę kwestię. A tak się nie dzieje. Pozostaje jeszcze jedna 

przyczyna, dla której proponuje się przyjęcie rozwiązań przedłożonych w projekcie uchwały. 

Jest nią ewentualna budowa trzeciej kondygnacji i rozbicie dużej, płaskiej powierzchni. Jak 

Państwo wiecie, charakter zabudowy miejskiej starego Rzeszowa zakłada zabudowę 

kwartalną  kamieniczkami. Mówiąc prościej, powierzchnia jest urbanistycznie rozbita na 

kamienice. Inwestor zbudował obiekt, gdzie powierzchnia płaskiego dachu wynosi około     

0,5 hektara. Jest ot sprzeczne, pod względem urbanistycznym, z otaczającym terenem. Zapisy 

w przedłożonym planie zagospodarowania przestrzennego dotyczące budowy trzeciej 

kondygnacji, w mojej subiektywnej ocenie, w dalszym ciągu nie zmieniają charakteru 

zabudowy. Nie nawiązują do staromiejskiej zabudowy. Zapisy, które się pojawiły, niczego 

nowego nie wnoszą. Oczywiście, nie mamy pewności, że inwestor będzie przebudowywał 

trzeciej kondygnację. Ale nawet po realizacji tego zadania, ten obiekt nie będzie miał 

charakteru staromiejskiej zabudowy. W uzasadnieniu jest zapis: Ideą główną jest nadbudowa 

budynku pozwalająca na rozbicie dużej płaskiej powierzchni dachu poprzez stworzenie iluzji 

kwartału staromiejskiej zabudowy (widok z lotu ptaka), wkomponowanej w istniejący układ 

przestrzenny. Jest to pusty zapis. Z poziomu chodnika, ten element architektoniczny nie będzie 

widoczny. Wymienione powody, w mojej ocenie, stwarzają przesłankę do cofnięcia planu 

zagospodarowania przestrzennego do ponownego przeprojektowania. Poprzednia decyzja 

Rady Miasta została zupełnie zignorowana przez projektantów planu. Dlatego też wnioskuję   

o zdjęcie projektu uchwały z porządku obrad sesji i jego przeprojektowanie.” 



 

Radny Pan Andrzej Dec - zabierając głos w dyskusji, stwierdził: „Nie podzielam poglądu, 

że jest problem z chodnikiem przy ul. Dymnickiego. W interesie inwestora leży, aby na tym 

terenie funkcjonował parking. Natomiast kwestia sprzeczności z prawem zjazdu z drogi 

publicznej na prywatną działkę zostanie wyjaśniona przez nadzór Wojewody Podkarpackiego. 

Na posiedzeniu Komisji Gospodarki Przestrzennej została zgłoszona ciekawa propozycja –   

w rejonie spornego zjazdu, po prawej stronie obiektu, zaprojektować uliczkę. Byłby to 

dodatkowy dojazd do Hotelu „Grand”. Taki zapis oznaczałby, że bylibyśmy zobowiązani, na 

wniosek właściciela terenu, wykupić działki i wykonać uliczkę. Jest to niezły pomysł, aby         

w inny sposób ukształtować ten teren. To mógłby być powód, aby omawiany plan cofnąć do 

przeprojektowania. Generalnie powiem, że budowa i funkcjonowanie obiektu Galerii Rzeszów 

jest szeregiem naszych porażek. Ktoś kiedyś wydał warunki zabudowy na ten teren, ktoś wydał 

pozwolenia na budowę. Konserwator zabytków wydał pozytywną opinię. Dzisiaj próbujemy 

ratować to, co zostało zepsute poprzez dopuszczenie zabudowy trzecią kondygnacją, której, 

jak wiem, inwestor nie zamierza realizować. Zrobił tylko lekki lifting ścian i na tym zakończył 

przebudowę.” 

 

Radny Pan Jerzy Jęczmienionka - zabierając głos w imieniu mieszkańców, powiedział: 

„Mieszkańcy przekazali mi, że już na etapie sprzedaży tego terenu na rzecz inwestora został 

popełniony błąd. Chodzi o teren pomiędzy kamienicami nr 8 i 10 przy ul. Słowackiego. Teren 

został sprzedany do granicy budynków. Mieszkańcy nie mają zapisanej służebności przejazdu 

lub przechodu do podwórek i garaży. Są zaniepokojeni, że właściciel terenu, postępując 

zgodnie z prawem, uniemożliwi im dojazd do posesji, zamykając przejazd. Brak jest 

odpowiednich zapisów w księgach wieczystych. Dlatego też popieram propozycję zgłoszoną 

przez Radnego Pana Andrzeja Deca o skierowaniu projektu uchwały do przeprojektowania    

z zastrzeżeniem wprowadzenia zapisu, że teren pomiędzy kamienicą nr 8 przy                        

ul. Słowackiego, a ścianą galerii stanowi przestrzeń publiczną tj. ciąg pieszo – jezdny. Taki 

zapis rozwiązałby wszystkie problemy mieszkańców i użytkowników. Docelowo byłoby to 

przejście lub dojazd do Hotelu „Grand”. Obecnie brak jest gwarancji, że właściciel nie 

zagospodaruje swojej własności w inny sposób niż dotychczas. Mieszkańcy występowali         

o uregulowanie dojazdu już w czerwcu 2007 roku. Do tej pory sprawa ta nie została 

uregulowana. W imieniu mieszkańców proszę Pana Prezydenta o podjęcie działań. 

Mieszkańcy proszą także o sprawdzenie czy prace budowlane w sąsiedztwie kamienic           

nr 8 i 10 są prowadzone na podstawie pozwolenia na budowę.” 



 

Radny Pan Grzegorz Budzik - zabierając głos, powiedział: „Chciałbym Państwu 

przypomnieć jak wyglądało to miejsce przez wybudowaniem galerii. Plac był pełen dziur        

i błota. Nie można było się po nim poruszać. Obecnie, kiedy powstał piękny obiekt, wszyscy 

chcą go upiększać. Jeżeli chodzi o dojazd do Hotelu „Grand”, to został on ustanowiony od ul. 

Dymnickiego. Dyskusje powinny zmierzać do końca. Dzisiaj wymyśla się problemy. Dzisiaj 

stoimy przed decyzją dotyczącą przyjęcia planu i rozwiązania sytuacji. Myślę, że powinniśmy 

już przystąpić do głosowania.” 

 

Pan Grzegorz Tarnowski - Dyrektor Biura Gospodarki Mieniem – udzielając wyjaśnień 

w sprawie ustanowienia dojazdu do kamienic nr 8 i 10 przy ul. Słowackiego, poinformował: 

„Biuro Gospodarki Mieniem Miasta Rzeszowa zwróciło się do wspólnot mieszkaniowych tych 

nieruchomości o podjęcie uchwały, że takich służebności oczekują. Uchwała powinna być 

przesłana do Miejskiego Zarządu Budynków Mieszkalnych. Biuro jest w stałym kontakcie       

z MZBM. Jeżeli uchwały zostaną przekazane zarządcy nieruchomości, wniosek                       

o ustanowienie takiej służebności zostanie skierowany do sądu.” 

 

Radny Pan Jacek Kiczek - złożył wniosek formalny o zdjęcie projektu uchwały z porządku 

obrad sesji i skierowanie go do przeprojektowania. 

 

 Wniosek o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Nr 155/10/2007 w rejonie ulic 

Dymnickiego i Słowackiego w Rzeszowie nie został przyjęty. Wynik głosowania: „za” –  

8 głosów, przeciw – 20 głosów, wstrzymujących – 0. 

 

 Uchwała w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu Zagospodarowania 

Przestrzennego Nr 155/10/2007 w rejonie ulic Dymnickiego i Słowackiego w Rzeszowie 

/w zaproponowanej wersji/ została przyjęta 20 głosami „za”, przy 6 głosach przeciwnych 

i 2 głosach wstrzymujących. 

 

Ad. 25. 

Pani Anna Raińczuk - Dyrektor Biura Rozwoju Miasta Rzeszowa - z upoważnienia 

Prezydenta Miasta przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Nr 

162/1/2008, uchwalonego w części oznaczonej na rysunku planu konturem od 1 do              



35, Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Nr 32/14/2000 „Wzgórza 

Staroniwskie” przy al. W. Witosa w Rzeszowie /projekt uchwały przedstawiony na druku nr 

LVIII/14/2009 stanowi załącznik nr 31 do protokołu/. Odczytała uzasadnienie do 

przedłożonego projektu uchwały /uzasadnienie stanowi załącznik nr 32 do protokołu/. 

 

Pani Marta Niewczas - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta - poinformowała, że Komisja 

Gospodarki Przestrzennej jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

 Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany Nr 162/1/2008, uchwalonego w części 

oznaczonej na rysunku planu konturem od 1 do 35, Miejscowego Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego Nr 32/14/2000 „Wzgórza Staroniwskie” przy al.     

W. Witosa w Rzeszowie /w zaproponowanej wersji/ została przyjęta jednomyślnie       

(25 głosami „za”). 

 

Ad. 26. 

Pani Stanisława Bęben - Dyrektor Wydziału Pozyskiwania Funduszy - z upoważnienia 

Prezydenta Miasta przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

aneksu do Porozumienia o współpracy w zakresie przygotowania projektu „Podkarpacki 

System Informacji Medycznej” „PSIM”. Następnie przedstawiła uzasadnienie do 

przedłożonego projektu uchwały /projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, stanowi załącznik 

nr 33 do protokołu/.` 

 

Pani Marta Niewczas - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta - poinformowała, że Komisja 

Zdrowia jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Radny Pan Andrzej Dec - poprosił o informację w jakiemu celowi zostaje powołany 

Podkarpacki System Informacji Medycznej i jakie korzyści będzie miało Miasto                      

z przystąpienia do powyższego projektu. 

 

Pan Grzegorz Materna - Dyrektor ds. Ekonomicznych SP ZOZ Nr 1 w Rzeszowie - 

udzielając wyjaśnień, poinformował: „Projekt ma służyć temu, żeby placówki służby zdrowia 

w Rzeszowie i na terenie całego Podkarpacia mogły wymieniać się informacjami. 



Informacjami nie tylko medycznymi, ale również o stanie zdrowia. Głównym założeniem jest 

ograniczenie kosztów w zakresie zbierania i archiwizowania dokumentacji medycznej. 

Pozwoli także lekarzom na przyspieszenie decyzji o postępowaniu medycznym. System 

umożliwi pacjentom rejestrowanie się do przychodni lekarskich i szpitali poprzez internet. 

Pozwoli zinformatyzować bardzo starą strukturę we wszystkich szpitalach. Obecnie 

przeprowadzany jest przetarg na informatyzację. Będzie wprowadzana sieć poziomu piątego. 

Nowy standard pozwoli na użytkowanie sprzętu przez okres pięciu lat.” 

 

Radny Pan Andrzej Dec - zapytał: „Czy wprowadzenie Programy „PSIM” będzie oznaczać, 

że każdy szpital w Województwie Podkarpackim będzie miał wgląd do dokumentacji 

medycznej i historii choroby poszczególnych pacjentów?”  

 

Pan Grzegorz Materna - Dyrektor ds. Ekonomicznych SP ZOZ Nr 1 w Rzeszowie - 

wyjaśnił: „Nie będzie ogólnego dostępu do dokumentacji medycznej. Każdy pacjent będzie 

miał swój identyfikator, który będzie mógł wprowadzić do systemu. To pacjent będzie 

udostępniać lekarzom swoją kartę z historią choroby i innymi danymi medycznymi. Takie są 

założenia Programu. Są to dane często drażliwe i nie mogą być one ogólnie dostępne.” 

 

Radny Pan Andrzej Dec – poprosił o przekazanie radnym ramowego (schemat) Programu 

Podkarpackiego Systemu Informacji Medycznej „PSIM”. 

 

 Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu do Porozumienia           

o współpracy w zakresie przygotowania projektu „Podkarpacki System Informacji 

Medycznej” „PSIM” /w zaproponowanej wersji/ została przyjęta jednomyślnie             

(26 głosami „za”). 

 

Ad. 27. 

Pan Mariusz Sidor - Dyrektor Wydziału Promocji, Kultury i Sportu - z upoważnienia 

Prezydenta Miasta przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na użycie herbu 

miasta Rzeszowa. Odczytał uzasadnienie do przedłożonego projektu uchwały /projekt 

uchwały, wraz z uzasadnieniem, stanowi załącznik nr 34 do protokołu/. 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 



 Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na użycie herbu miasta Rzeszowa               

/w zaproponowanej wersji/ została przyjęta jednomyślnie (26 głosami „za”). 

 

Ad. 28. 

Pan Grzegorz Tarnowski - Dyrektor Biura Gospodarki Mieniem - przedstawiając 

informację na temat realizacji uchwały Rady Miasta Rzeszowa nr L/822/2009 z dnia            

24 lutego 2009 r. w sprawie przejęcia hali sportowej „Walter”, powiedział: „Na dzień 

dzisiejszy sytuacja prawna Hali „Walter” przedstawia się następująco. Hala jest w trwałym 

zarządzie Rejonowego Zarządu Infrastruktury w Lublinie. Obecnie toczy się postępowanie 

przed Sądem Okręgowym w Rzeszowie, z wniosku Komendy Wojewódzkiej Policji                  

w Rzeszowie, która wystąpiła do Policyjnego Towarzystwa Sportowego „Walter” o wydanie 

nieruchomości. Towarzystwo Sportowe nadal użytkuje tę nieruchomość. Pomimo ustania 

trwałego zarządu Komendy Wojewódzkiej Policji, nie przekazano tej nieruchomości nowemu 

właścicielowi, tj. Rejonowemu Zarządowi Infrastruktury. Stąd postępowanie sądowe.” 

 

Radna Pani Marta Niewczas - poinformowała, że w imieniu Rady Miasta, wystąpiła 

pisemnie do Rejonowego Zarządu Infrastruktury w sprawie przejęcia Hali „Walter” przez 

Miasto. Stwierdziła, że wszystkie procedury związane z przejęciem obiektu sportowego przy 

ul. Langiewicza 27 zostały już wyczerpane.  

 

Radny Pan Andrzej Dec - poinformował, że w dniu dzisiejszym odbyło się spotkanie 

przedstawicieli Rejonowego Zarządu Infrastruktury w Lublinie z Zastępcą Prezydenta Miasta 

Panem Henrykiem Wolickim. W trakcie rozmowy ustalono, że formalnie Hala „Walter” nadal 

jest własnością Skarbu Państwa, pozostającą w różnych zarządach. Miasto ma możliwość 

wystąpienia, poprzez Wojewodę Podkarpackiego, z wnioskiem do Ministra Obrony 

Narodowej o uchylenie decyzji w sprawie przekazania obiektu w zarząd Rejonowemu 

Zarządowi Infrastruktury. W takiej sytuacji obiekt zostałby przekazany w zarząd Miasta, 

ponieważ Starosta - w tym przypadku Prezydent Miasta - reprezentuje Skarb Państwa. Do 

wystąpienia Wojewody Podkarpackiego należałoby dołączyć opinię Dowódcy Garnizonu 

Rzeszów, popierającą przekazanie hali sportowej w zarząd Miasta. Zauważył, że przed 

podjęciem ostatecznej decyzji należy rozważyć sprawy finansowe. Konieczne będą środki na 

przeprowadzenie niezbędnych remontów i modernizacji. Jest to obiekt, który wymaga 

olbrzymich nakładów.  

 



Radna Pani Marta Niewczas - poprosiła o informację, czy odbyły się rozmowy 

przedstawiciela Miasta z Dowódcą Garnizonu Rzeszów w sprawie wydania opinii na temat 

przekazania Hali „Walter”? 

 

Pan Henryk Wolicki - Zastępca Prezydenta Miasta – poinformował, że przedstawiciel 

Miasta nie spotkał się z Dowódcą Garnizonu Rzeszów. Przypomniał, że Miasto nie jest stroną 

w tej sprawie. 

 

Pan Tadeusz Ferenc - Prezydent Miasta - poinformował: „Sprawa ustanowienia zarządcy 

Hali „Walter” trwa już ponad trzy lata. Rozmowy były prowadzone na szczeblu 

ministerialnym, tj. w Ministerstwie Spraw Wewnętrznych i Administracji oraz w Ministerstwie 

Obrony. Wojsko stoi na stanowisku, że obiekt jest im potrzebny. Deklaruje także, że posiada 

odpowiednie środki na remont obiektu. W prowadzonych rozmowach wojsko deklaruje, że 

udostępni pomieszczenia Hali „Walter” dotychczas działającym tam klubom sportowym.” 

 

Radny Pan Jerzy Maślanka - poprosił o informację, czyją własnością jest teren, na którym 

znajduje się Hala „Walter”? Zwrócił uwagę, że jest to podstawowa sprawa w toczących się 

postępowaniach o przejęcie nieruchomości. Przypomniał sprawę podejmowanych przez 

Miasto działań na rzecz przejęcia basenu kąpielowego przy ul. Technicznej. Z uwagi na 

nieuregulowane sprawy własnościowe, obiekt nie został przyjęty na majątek Miasta. 

 

Pan Tadeusz Ferenc - Prezydent Miasta - udzielając odpowiedzi, poinformował: 

„Prawdopodobnie właścicielem terenu jest policja. Chciałbym powrócić do podstawowej 

kwestii w tej sprawie, tj. zabezpieczenie pomieszczeń dla klubów sportowych, które aktualnie 

odbywają treningi na Hali „Walter”. Miasto buduje cztery hale sportowe: przy ul. 

Dąbrowskiego, przy ul. Ks. Stączka, przy ul. Hetmańskiej i w okolicach WSK. Będziemy 

zabiegać o to, aby wszystkie dzieci i młodzież znalazły miejsce do ćwiczeń.” 

 

Ad. 29. 

Radni otrzymali wykaz zarządzeń Prezydenta Miasta Rzeszowa za okres od 23 czerwca do     

3 lipca 2009 r.  Rada Miasta przyjęła przedstawioną informację bez uwag /wykaz zarządzeń 

stanowi załącznik nr 35 do protokołu/. 

 

 



Ad. 30. 

Radny Pan Jacek Lasota - złożył, w formie pisemnej, zapytanie o treści: 

 „Podczas rozmów z MZDiZ na temat budowy ekranów dźwiękochłonnych w Rzeszowie 

poinformowano mnie, że przy ul. Armii Krajowej na wysokości od ul. Niepodległości w górę 

do ronda po stronie bloków mieszkalnych takowe nie powstaną, ponieważ badania natężenia 

hałasu nie wykazały przekroczenia norm. Zwracam uwagę, że badania te były 

przeprowadzone przed wybudowaniem bloków przy ul. Twardowskiego, a stojących w bardzo 

bliskiej odległości od ul. Armii Krajowej. MZDiZ zapewniał, że ze względu na powyższą 

sytuację na działce pomiędzy blokami przy ul. Twardowskiego, a ul. Armii Krajowej zostaną 

przeprowadzone nasadzenia drzew /zieleni/, które ograniczyłyby w pewnym stopniu hałas. 

Takowe nasadzenia nie powstały, dlatego pytam - kiedy one powstaną?” 

 

Radna Pani Beata Ratajczak - złożyła, w formie pisemnej, interpelację o treści: 

 „1. Zwracam się z prośbą o rozpatrzenie możliwości przychylenia się do prośby Rady 

Osiedla Nr IX im. Gen. Wł. Andersa o zwiększenie nakładów finansowych na realizację 

zadania remontowego pn. „Modernizacja i zagospodarowanie terenów w obrębie budynków 

mieszkalnych nr 3, 5, 7, 9, 11, 13, 15 przy ul. Piechowicza w Rzeszowie”, ujętego w miejskim 

planie remontów. Powyższe zadanie zostało rozpoczęte w 2008 roku (wykonano część prac 

przy budynkach 9, 11, 13). Dalsza realizacja została wstrzymana z uwagi na brak środków 

finansowych. Warunki atmosferyczne powodują zniszczenia w przerwanych robotach 

ziemnych co powoduje ogromne niezadowolenie mieszkańców. 

 2. Jednocześnie proszę o dokończenie chodnika przy ul. Broniewskiego, od ul. Ofiar 

Katynia po prawej stronie (od strony Parku Sybiraków).” 

 

Radni Pani Małgorzata Rączy i Pan Jerzy Jęczmienionka - złożyli, w formie pisemnej, 

interpelację o treści: 

 „Dotyczy: demontażu i rozbiórki już istniejących stacji bazowych telefonii 

komórkowej na terenie Miasta Rzeszowa nie posiadających pozwolenia na budowę, decyzji 

środowiskowej i lokalizacyjnej. 

 W imieniu mieszkańców z ul. Tarnowskiej zwracamy się z wnioskiem o wydanie 

decyzji administracyjnej w sprawie rozbiórki nielegalnie istniejącej stacji bazowej na domu 

przy ul. Tarnowskiej 4. W/w decyzja będzie zgodna z orzeczeniem WSA i NSA w Rzeszowie,                 

z rezolucją Parlamentu Europejskiego z dnia 4.09.2008 r. i z obowiązującym prawem 

budowlanym w Polsce. W dniu 26.06.2009 roku Podkarpacki Wojewódzki Inspektor Nadzoru 



Budowlanego wydał decyzję w identycznej sprawie o rozbiórce przy ul. Ustrzyckiej                

w Rzeszowie.” 

 
Radny Pan Adolf Gubernat - złożył, w formie pisemnej, interpelację o treści: 

 „Sprawa wykoszenia traw wzdłuż brzegów Potoku Młynówka. 

W budżecie Miasta na 2009 rok przewidziano środki na pomoc dla Urzędu Marszałkowskiego 

na utrzymanie i konserwację Potoków Młynówka i Przyrwa. Tymczasem od wiosny br. Potok 

Młynówka zarasta trawą i chwastami, których nikt nie kosi. Hamują one dość skutecznie 

spływ wody. Nadmieniam, że w roku ubiegłym brzegi Potoku były koszone dwukrotnie. Bez 

względu na własność Potoku, za jego stan utrzymania mieszkańcy kierują uwagi pod adresem 

Prezydenta Miasta i jego służb. Stąd prośba o spowodowanie, aby Potok Młynówka został 

wreszcie w tym roku chociaż raz uczciwie wyczyszczony a brzegi wykoszone.” 

 

Radny Pan Artur Berłowski - złożył, w formie pisemnej, interpelację o treści: 

 „1. Zwracam się z prośbą o ujęcie w miejscowym planie zagospodarowania 

przestrzennego budowy następujących inwestycji: 

• kładka na Paryji (mimo protestu 1 osoby, mieszkańcy ul. Starowiejskiej proszą od lat 

o to przejście, istniejące obecnie przejście nie spełnia tego zadania),  

• droga „Boczna ul. Karkonoskiej” na Stawki. Mieszkańcy od kilku lat starają się           

o budowę tej drogi. Kilka lat temu była sytuacja, kiedy nie dojechała straż pożarna       

i dom jednego z mieszkańców spalił się. Droga, którą obecnie przejeżdżają 

mieszkańcy jest trudna do komunikacji. 

 2. Mieszkańcy ul. Starowiejskiej proszą o progi zwalniające. 

 3. W imieniu mieszkańców ul. Karkonoskiej proszę o wymianę wiaty MPK z metalowej 

na szklaną. Mieszkańcy skarżą się na zachowanie młodzieży, która na przystanku spożywa 

alkohol, niszczy mienie poczty, zanieczyszcza teren wiaty oraz jej otoczenie.” 

 

Radny Pan Bogusław Sak - złożył, w formie ustnej, wniosek o treści 

 „Wnioskuję, na prośbę mieszkańców oraz Dyrektora SP ZOZ Nr 1 Pana Leszka 

Czerwińskiego, o dokończenie wyburzenia muru przy Szpitalu Miejskim.” 

 

 

 



Radna Pani Marta Niewczas - złożyła, w formie ustnej, zapytanie o treści: 

 „Czy Miasto planuje przejęcie basenu przy ul. Technicznej? Czy zostały wstępnie 

oszacowane koszty przeprowadzenia niezbędnych remontów i modernizacji tego obiektu?” 

 
Radna Pani Jadwiga Stręk - złożyła,  w formie ustnej, zapytanie o treści: 

 „Kilkakrotnie zgłaszałam interpelacje i wnioski dotyczące uporządkowania 

Cmentarza na Osiedlu Staromieście wraz z drogą dojazdową od ul. Trembeckiego. Bardzo 

proszę o podanie terminu wykonania tych zadań.” 

 

Radny Pan Józef Pytlak - złożył, w formie ustnej, interpelację o treści: 

 „Jakiś czas temu została wyremontowana ul. Beskidzka. Podczas remontu zostały 

usunięte znaki „Stop” np. na przejeździe kolejowym. Ostatnio doszło w tym miejscu do 

tragicznego  w skutkach wypadku. Bardzo proszę o ponowne ustawienie znaków drogowych.” 

 

Radny Pan Stanisław Niedziałek - złożył, w formie ustnej, interpelację o treści: 

 „1. Nadal nie jest rozwiązana sprawa przekazania na rzecz Miasta majątku (szkoła, 

cmentarz, drogi gminne) Osiedla Zwięczyca. Bardzo proszę o szybkie rozwiązanie tego 

problemu, co umożliwi prowadzenie zaplanowanych inwestycji. 

 2. Mieszkańcy zgłaszają wiele uwag co do jakości wykonywanych usług pogrzebowych 

na cmentarzu komunalnym w Zwięczycy. Bardzo proszę o interwencję.” 
 

Radny Pan Waldemar Wywrocki - złożył, w formie ustnej, interpelację o treści: 

 „W imieniu mieszkańców zwracam się z prośbą o wykonanie remontu chodników przy 

ul. Żelaznej i ul. Piekarskiej (Osiedle Staroniwa).” 

 

Radny Pan Jacek Adamowicz - złożył, w formie ustnej, zapytanie o treści: 

 „Bardzo proszę o informację, na jakim etapie są prace związane z odmuleniem zalewu 

na Wisłoku? Uważam, że trzeba podjąć bardzo radykalne kroki, aby ten proces maksymalnie 

przyspieszyć. Zalew powinien zacząć spełniać swoje funkcje sportowo – rekreacyjne.” 
 
 

 

 



Radny Pan Edmund Kalandyk - złożył, w formie ustnej, zapytanie o treści: 

 „Otrzymałem informację, że dla terenów przyłączonych do Rzeszowa będzie 

opracowywany podział geodezyjny. Bardzo proszę o informację kiedy ten proces rozpocznie 

się na terenie Osiedla Biała?” 

 

Radny Pan Waldemar Szumny - złożył, w formie ustnej, interpelację o treści: 

 „1. Bardzo proszę o informację kiedy może nastąpić zmiana uchwały Rady Miasta      

w sprawie warunków i wysokości bonifikaty przy sprzedaży mieszkań komunalnych, 

uwzględniająca czas trwania najmu, sytuację materialną najemcy oraz ewentualnie stan 

techniczny budynków. Grupa mieszkańców wystąpiła już w tej sprawie do Pana Prezydenta    

o zróżnicowanie wysokości bonifikaty. 

 2. Bardzo proszę o wprowadzenie zmian do Regulaminu określającego wysokość          

i warunki przyznawania nauczycielom dodatków do wynagrodzenia, sposób obliczania 

wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, wysokość             

i warunki wypłacania niektórych innych składników wynagradzania oraz nagród, 

umożliwiających dodatkowe nagradzanie dyrektorów szkół za pozyskiwanie środków 

zewnętrznych. 

 3. Mieszkańcy zgłaszają sygnały, że np. na materiałach promocyjnych Miasta znajdują 

się jeszcze „stare oznaczenia”. Bardzo proszę o dostosowanie oznakowań do przyjętej marki : 

„Rzeszów – stolica innowacji.” 

 

Radny Pan Jerzy Jęczmienionka - złożył, w formie ustnej, wniosek o treści: 

 „Wnioskuję aby na najbliższej sesji Rady Miasta Rzeszowa wprowadzić do porządku 

obrad punkt – debata na temat funkcjonowania MPK oraz sytuacji finansowej tego 

przedsiębiorstwa.” 

 

Radny Pan Andrzej Dec - złożył, w formie ustnej, interpelację o treści: 

 „Proszę o przekazanie radnym ramowego (schemat) Programu Podkarpackiego 

Systemu Informacji Medycznej PSIM.”  

 

Ad. 25. 

Pan Tadeusz Ferenc - Prezydent Miasta - poinformował, że w dniu 6 lipca br. zmarł Pan 

Tadeusz Zelwach – wieloletni pracownik Urzędu Miasta. 

 



Rada Miasta Rzeszowa minutą ciszy uczciła pamięć śp. Tadeusza Zelwacha. 

 

Pan Tadeusz Ferenc - Prezydent Miasta - poinformował, że w dniach od 10 do 12 lipca 

2009 r. Województwo Podkarpackie będzie gościć 30 ambasadorów z różnych państw.          

W ramach wizyty zapoznają się z najważniejszymi ofertami regionu oraz wezmą udział          

w prezentacji Doliny Lotniczej. Odbędą się spotkania z samorządami różnego szczebla. 

 

Rada Miasta Rzeszowa bez uwag przyjęła Protokół Nr LV/1/2009 z dnia 26 maja 2009 r.  

 

Na LVIII sesji odbytej w dniu 7 lipca 2009 r. Rada Miasta podjęła następujące uchwały: 

 

1. Uchwała Nr LVIII/943/2009 - w sprawie zaciągania zobowiązań w zakresie 
podejmowania inwestycji o wartości przekraczającej granicę ustaloną w budżecie 
miasta Rzeszowa na 2009 r.  

 
2.      Uchwała Nr LVIII/944/2009 - w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy 

finansowej dla powiatu Ropczycko – Sędziszowskiego. 
 

3. Uchwała Nr LVIII/945/2009 - w sprawie zaciągania zobowiązań o wartości 
przekraczającej granicę ustaloną w budżecie miasta Rzeszowa na 2009 r. na realizację 
projektów w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007 – 2013. 

 
4. Uchwała Nr LVIII/946/2009 - zmieniająca uchwałę Rady Miasta Rzeszowa              

w sprawie emisji obligacji. 
 

5. Uchwała Nr LVIII/947/2009 - w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2009 r.  
 
6. Uchwała Nr LVIII/948/2009 - w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2009 r. 

 
7. Uchwała Nr LVIII/949/2009 - w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie 

nieruchomości.  
 

8. Uchwała Nr LVIII/950/2009 - w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej 
przy Al. Powstańców Warszawy w Rzeszowie. 

 
9. Uchwała Nr LVIII/951/2009 - w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie 

nieruchomości.  
 

10. Uchwała Nr LVIII/952/2009 - w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej 
w Rzeszowie przy ul. Jana III Sobieskiego.  

 
11. Uchwała Nr LVIII/953/2009 - w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż wieczystego 

użytkowania nieruchomości gruntowej zlokalizowanej w Rzeszowie przy ul. 
Trembeckiego 3. 

 



12. Uchwała Nr LVIII/954/2009 - w sprawie utworzenia Zarządu Transportu Miejskiego 
w Rzeszowie.  

 
13. Uchwała Nr LVIII/955/2009 - zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia 

Miejskiego Zarządu Dróg i Zieleni. 
 

14. Uchwała Nr LVIII/956/2009 - w sprawie zmian w Statucie Związku Komunalnego 
„Wisłok”. 

 
15. Uchwała Nr LVIII/957/2009 - w sprawie przystąpienia do realizacji projektów         

w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki. 
 

16. Uchwała Nr LVIII/958/2009 - w sprawie przystąpienia do realizacji projektu            
w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki. 

 
17. Uchwała Nr LVIII/959/2009 - w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 

przedszkoli, szkół i placówek oświatowych prowadzonych na terenie Gminy Miasto 
Rzeszów przez podmioty niezaliczane do sektora finansów publicznych. 

 
18. Uchwała Nr LVIII/960/2009 - w sprawie utworzenia Przedszkola Publicznego Nr    

24 w Rzeszowie. 
 

19. Uchwała Nr LVIII/961/2009 - w sprawie przekształcenia V Liceum 
Ogólnokształcącego im. K. K. Baczyńskiego w Rzeszowie. 

 
20. Uchwała Nr LVIII/962/2009 - w sprawie likwidacji Liceum Profilowanego Nr        

XI     w Rzeszowie. 
 

21. Uchwała Nr LVIII/963/2009 - w sprawie przystąpienia do sporządzenia oceny 
aktualności Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego    
i Miejscowych Planów Zagospodarowania Przestrzennego Miasta Rzeszowa.  

 
22. Uchwała Nr LVIII/964/2009 - w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Nr 185/12/2009 na osiedlu 
Przybyszówka w Rzeszowie. 

 
23. Uchwała Nr LVIII/965/2009 - w sprawie uchwalenia zmiany Nr 103/1/2005 - część 

1, Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Nr 14/1/98 w rejonie ulic: 
Strzyżowskiej, Ustrzyckiej, Dukielskiej i Krośnieńskiej w Rzeszowie.  

 
24. Uchwała Nr LVIII/966/2009 - w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego Nr 155/10/2007 w rejonie ulic Dymnickiego           
i Słowackiego w Rzeszowie.  

 
25. Uchwała Nr LVIII/967/2009 - w sprawie uchwalenia zmiany Nr 162/1/2008, 

uchwalonego w części oznaczonej na rysunku planu konturem od 1 do                      
35, Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Nr 32/14/2000 „Wzgórza 
Staroniwskie” przy al. W. Witosa w Rzeszowie.  

 



26. Uchwała Nr LVIII/968/2009 - w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu do 
Porozumienia o współpracy w zakresie przygotowania projektu „Podkarpacki System 
Informacji Medycznej „PSIM”. 

 
27. Uchwała Nr LVIII/969/2009 - w sprawie wyrażenia zgody na użycie herbu miasta 

Rzeszowa. 
 
Pani Marta Niewczas – Wiceprzewodnicząca Rady Miasta – w związku z wyczerpaniem 

porządku obrad zamknęła obrady LVIII sesji Rady Miasta Rzeszowa. 

 

Obrady trwały od godz. 8.30 do godz. 13.15. 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała 

Anna Blicharska 

 

             Sprawdził: 

Dyrektor Biura Rady Miasta 

 

      Mirosław Kubiak 

 

 

                                                                                  Przewodniczący 

                                                                           Rady Miasta Rzeszowa 

 

                                                                                Konrad Fijołek 

 


